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Každý rok na jaře se koná Pražská
oblastní přehlídka amatérského diva-
dla (POPAD), největší postupová sou-
těžní přehlídka v České republice. 

V kategorii činohra
pro dospělé soutě-
žil 17. března v KC
Zahrada také náš
DS Právě začínáme
s představením Lo

stupendo v režii Jany Sůvové. Vítězové
POPADu mohou být přímo nominováni
na prestižní národní přehlídku. To se ale
našim ochotníkům letos bohužel nepoda-
řilo. I když obsadili druhé místo, porota
nominovala na národní přehlídku soubor,
který se umístil až třetí. Režisérku Janu
Sůvovou to sice mrzí, ale říká: "Považuji to
za velký úspěch, i když jsme nepostoupili.
Svědčí o tom dvě ocenění za pozoruhod-
né výkony - Milan Rutner za roli Sanderse,
další za výpravu a kostýmy."

DM

Slavnostním přestřižením pásky byl ve
čtvrtek 15. března 2007 oficiálně zahá-
jen provoz v novém sídle místního hos-
podářství v Lipí ulici. 

Slavnostního aktu se kromě vedoucího
Jaroslava Píši, zaměstnanců, představite-
lů obce a místních institucí zúčastnil také
autor projektu architekt Jiří Danda. Jak
řekl starosta Ivan Liška ve svém projevu,
je tato stavba dalším kamínkem v mozai-
ce našeho snažení učinit Horní Počernice
krásnou obcí se všemi potřebnými služ-
bami pro občany. 

Nová správní budova místního hospodářství otevřena

Hornopočernický 
DS Právě začínáme
druhý na POPADu

Vilma Cibulková
držitelkou Ceny Thálie

Zaměstnanci místního hospodářství se
tak po dlouhých letech konečně dočkali
důstojných podmínek ke své práci, která
je pro obec velmi užitečná a nepostrada-
telná. Stavbu za 10,2 milionu korun pro-
vedla firma PMS Poděbrady v termínu
srpen - prosinec 2006.

DM, foto Vít Procházka

RICHARD PACHMAN 
Olejomalby

Ve středu 28. března 2007 se ve foyeru
Divadla Horní Počernice uskutečnila verni-
sáž výstavy olejomaleb Richarda Pachma-
na, při které v krátkém programu vystoupi-
la zpěvačka Dita Hořínková (foto).
Výstavu si můžete prohlédnout do
konce dubna  denně od 11 do 18 hodin. 

Celkem třináct divadelních umělců pře-
vzalo v sobotu 24. března prestižní Ceny
Thálie. Do nominací se dostali umělci
z jedenácti divadelních scén, z nichž bylo
šest mimopražských. V činoherním oboru
byla prestižní křiš�álovou číší vyznamená-
na také herečka
Vilma Cibulková,
patronka hornopo-
černického diva-
dla. Oceněna byla
za roli slečny Fis-
cherové ve hře
Jeffreyho Hatchera
Picasso na komor-
ním jevišti Divadla
Ungelt. Ceny Thá-
lie za mimořádné
jevištní výkony
v oblasti dramatic-
kých umění v roce 2006 se předávaly
v historické budově Národního divadla
v Praze. Herecká asociace je udělovala
už počtrnácté. Paní Vilmě Cibulkové bla-
hopřejeme k ocenění, které získala
v předvečer svých narozenin.

-red-Richard Pachman: Žlutá pouš�

Slavnostní otevření nové budovy.
Zleva: Jana Ryšavá, Ivan Liška, Tomáš
Kádner a Jiří Danda.
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Městská část Praha 20 - Horní Počernice
dosáhla ve svém hospodaření za minulý
rok celkových příjmů bezmála 200 milionů
a výdajů ve výši 171.409,6 tis. korun.
Dosáhli jsme tedy jakéhosi účetního
výsledku ve výši přebytku přes 28 milionů
korun. Tento účetní přebytek však vyplývá
ze skutečnosti, že hlavní město Praha
nám v loňském roce přeposlalo veškeré
finanční prostředky na projekt rekonstruk-
ce Chvalského zámku v letech 2006 -
2008. Tyto prostředky máme také na
našich účtech, ale do reálného výsledku
hospodaření za rok 2006 je započítat
nemůžeme. Skutečný rozdíl mezi příjmy
a výdaji tak činí jen 10,7 mil. korun, při-
čemž z toho jsou 4,6 mil. účelově určené
pro dokončení výstavby objektu místního
hospodářství, který byl dostavěn a také
doplacen až v roce letošním. Pro srovnání
s dosaženými obraty roku 2006 jen uvedu
čísla ze schváleného rozpočtu na letošní
rok, která představují téměř poloviční hod-
noty - 103 mil. výdajů a 83 mil. příjmů. Již
první rozpočtová úprava letošního rozpo-
čtu sice zaznamenává navýšení na 113,2
milionu korun výdajů při použití onoho
reálného přebytku hospodaření z loňské-
ho roku, ale i tak jsou letošní očekávané
obraty výrazně nižší než loňské. To není
potěšitelné konstatování, ale současně to
znamená jistou kvalitu hospodaření v roce
2006. Tady je třeba řící, že právě v loň-
ském roce bylo dosaženo v polistopadové
historii Horních Počernic vůbec nejvyšších
výdajů.

Výše dosažených obratů hospodaření
městské části Praha 20 je každoročně
silně závislá na realizaci investic a také na
potřebných zdrojích pro tuto činnost
k rozvoji Horních Počernic. Typický
v tomto ohledu byl i právě uplynulý rok
2006. Dosáhli jsme téměř 66 milionů
korun vlastních kapitálových příjmů, které
nám nejvíce pomohly s vlastními investi-
cemi, jejichž výše dosáhla 74 milionů
korun. Tady je třeba připomenout jeden
nezvratný fakt, že uvedenými investičními
zdroji nemůžeme v zásadě nijak krýt tolik
potřebné výdaje do technické infrastruktu-
ry městské části, která je v Praze ze všech
městských částí v současnosti nejzane-
dbanější. I zde lze hodnotit loňský rok
jako mimořádně úspěšný, když se odboru
městského investora hl. m. Prahy podařilo
s pomocí Evropských fondů realizovat
u nás další kilometry kanalizace a nových
povrchů v objemu hodně přes 150 milionů
korun. Jak to bude ale dál, to vám, vážení
občané, i nám, kteří jsme rozvoj Horních
Počernic jako vaši zastupitelé vzali na svá
bedra, nikdo v současné době nepoví.
Hlavní město Praha má jiné priority než je
dostavba chybějící infrastruktury, a jakým
způsobem bude možné čerpat evropské
fondy v letech 2007 - 2013, o tom ještě

není definitivně rozhodnuto. To je nepříliš
lichotivé konstatování.
Ale vra�me se ještě k vlastnímu hospoda-
ření městské části v loňském roce. Z vel-
kého balíku vlastních investic jsme posta-
vili nové divadlo, jehož dosavadní chod
nás po všech stránkách uspokojuje (cel-
kové náklady v letech 2005 2006 přes
41,7 mil. korun, z toho příspěvek hl. m.
Prahy 9 milionů Kč), pro odbor místního
hospodářství nové středisko s potřebným
zázemím pro jeho pracovníky za 10
mil. Kč, nových a zrekonstruovaných
komunikací za téměř 7 milionů korun,
nová okna v budově FZŠ Chodovická za 4
mil. korun, ostatní investiční výdaje (nová
podlaha tělocvičny FZŠ Chodovická, nové
parkové úpravy, nová dětská hřiště, nové
chodníky a další) za skoro 20 milionů
korun. A k tomu všemu je třeba přičíst
v roce 2006 zahájenou rekonstrukci
Chvalského zámku, která se nám ještě
před několika lety zdála nereálná.

Vedle investičních nákladů městská část
hospodařila i ve svých neinvestičních pro-
vozních výdajích. Ty činily v roce 2006
bezmála 100 milionů korun a městská
část se na nich také podílela svými zdroji.
Převážnou část těchto nákladů však kryje
dotační vztah k hlavnímu městu Praze
jako příjemci všech daní dle zákona o roz-
počtovém určení daňových výnosů plat-
ného pro celou republiku. Tento zdroj nám
byl Magistrátem hl. m. Prahy sice proti
roku předchozímu opět navýšen, ale zda-
leka nám nestačí. Tato dotace (v roce
2006 činila 40,3 mil. Kč) je totiž stavěna
dlouholetým a stále nezměněným způso-
bem prakticky jen k tomu, aby nám při-
spěla k zabezpečení základních a vlastně
mandatorních výdajů městské části, tedy
zejména celé vnitřní správy obce a výkonů
úřadu (skoro 44 mil. Kč), správu mateř-
ských a základncíh škol (přes 16 mil. Kč),
nákladů na minimální opravy a údřbu
komunikací, chodníků, ochranu životního
prostředí, parků, další zeleně, vodních
ploch, hřbitovů a sociálních výdajů obce (
30 milionů korun). Moc peněz nám už
nezbývá na kulturu (přes 6 milionů), tělo-
výchovu a volnočasové aktivity (2,5
mil. Kč).

Hospodaření naší městské části za rok
2006 bylo zastupitelstvem schváleno na
veřejném jednání 26. března. Proto jsem
uvedl k jeho výsledku jen ty základní
údaje. Příští měsíc bych se rád této pro-
blematice, ale i rozpočtovým možnostem
letošního roku věnoval podrobněji. Nebu-
de to optimistická zpráva, ale prát se
budeme dál. 

Krásné jaro přeje

Ivan Liška 

Jak jsme hospodařili v roce 2006 
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Zastupitelstvo přivítalo na svém jednání
člena Zastupitelstva hl. m. Prahy  a staro-
stu Dolních Počernic Zbyňka Richtera
a zástupce firmy PVS  pana Touška, který
podal informace k rekonstrukci kanaliza-
ce Bártlova.

Zastupitelstvo schválilo:
- výsledek hospodaření (závěrečný
účet) m. č. za rok 2006 s dosaženým pře-
bytkem příjmů nad výdaji ve výši 28.282,0
tis. Kč při dosažených příjmech 199.961,6
tis. Kč a vynaložených výdajích 171.409,6
tis. Kč bez výhrad (podle §17 odst. 7
písm. a) zákona č. 250/2000 Sb. o rozpo-
čtových pravidlech územních rozpočtů)
- výsledek hospodaření vedlejší hospo-
dářské činnosti a jeho převod do hlavní
činnosti za účelem posílení rozpočtu
- výsledek hospodaření příspěvkových
organizací zřízených městskou částí
Praha 20 - Horní Počernice za rok 2006
- podle hlavy VI. a IX. Statutu hl. m. Prahy
změny a úpravu rozpočtu na rok 2007
podle výše uvedeného návrhu tj. na
objem příjmů ve výši 84.927,7 tis. Kč
a objem výdajů ve výši 113.235,2 tis. Kč    
- udělení grantů MČ Praha 20 v oblasti

Mions
Na 3. zasedání výboru pro partnerství
informoval jeho předseda Jaromír Pod-
roužek o návštěvě čtyřčlenné delegace
z Mions ve složení Monique a Robert
Chapat, Josiane a Bernard Taglang, která
se uskuteční ve dnech 30.3. - 5.4.2007.
Účelem návštěvy je především upřesnění
programu ve dnech 28. - 30.4.2007, kdy
do Horních Počernic přijede početná
delegace z francouzského  partnerského
města. V rámci pobytu si hosté v pátek
30. března prohlédnou Chvalský zámek,

studenti této školy a společně s Janou
Jelínkovou je ve skupinách provedou sta-
rou Prahou. Ředitelka DDM Kateřina
Francová a zastupitel Milan Bukolský
zajiš�ují vystoupení hudební skupiny
v Praze.   

Brunsbűttel
Ředitelka ZŠ Ratibořická Jana Neuderto-
vá informovala o výměnném pobytu stu-
dentů v Brunsbűttelu a Dnech německé
kultury, které se uskuteční ve spolupráci
s DDM 1. - 8. října 2007. Součástí akce
bude výstava, hudební vystoupení ZUŠ,
literární a vědomostní soutěže pro stu-
denty, výukový program s názvem Praha
v pověstech a program o historii Bruns-
büttelu. Z německého partnerského
města přijede patnáct studentů a dva
pedagogové. 

Další  jednání výboru pro partnerství se
uskuteční dne 10. dubna 2007 v 15
hodin v zasedací místnosti ÚMČ v Hor-
ních Počernicích.

Dana Mojžíšová

30. dubna přijede pěvecký sbor ALM Musique a Phil'Orchestra z Mions

Informace ze zasedání Zastupitelstva MČ Praha 20 - Horní Počernice
dne 26. března 2007

sportu a tělovýchovy uvedené pod pořa-
dovým číslem projektu 1, 9, 13, 15. a v
oblasti kultury uvedené pod pořadovým
číslem projektu 5 pro rok 2007 v navržené
výši
- udělení grantů Městské části Praha 20
v oblasti sociálních a zdravotních služeb
pro rok 2007 přesahujících částku 50
tis. Kč pro jeden a týž subjekt dle předlo-
ženého návrhu
- prodej pozemků  parc. č. 2142/1
o výměře 282 m2, parc. č. 2142/10
o výměře 198 m2 a parc. č. 2142/15
o výměře 128 m2 v k. ú. Horní Počernice
- prodej obecního pozemku v k. ú. Horní
Počernice, parc. č. 2046/12 o výměře
138 m2

- prodej pozemku  parc. č. 1330/8
o výměře 15 m2 za kupní cenu ve výši
22.500 Kč  akciové společnosti Pražská
energetika
- prodej pozemku parc. č.1572/4 o výmě-
ře 9 m2 za kupní cenu ve výši 12.600 Kč
akciové společnosti Pražská energetika
- změnu lokalizace projektu z areálu
Chvalského zámku do areálu FZŠ Cho-
dovická
- změnu termínu přípravy a realizace

tohoto projektu s konečným termínem
ukončení 15.7.2008

Zastupitelstvo revokovalo:
- částečně své usnesení  č. 23/4.3/06 b)
v bodě parcelního označení směňované-
ho obecního pozemku parc. č. 3465/16
a nahrazuje parcelní označení tohoto
pozemku novým parc. č. 3465/18

Zastupitelstvo vzalo na vědomí:
- aktuální stav na účtech m. č. a podané
aktuální ekonomické informace
- informace o aktuálním stavu školství
v Horních Počernicích
- informaci starosty I. Lišky k aktuálnímu
stavu příprav a realizace projektu JPD - 5.
výzva - Lezecká stěna 
- souhlasné stanovisko ředitele FZŠ Cho-
dovická Mgr P. Wilda k novému umístění
Lezecké stěny v areálu této školy
- informace o postupu rekonstrukce
Chvalského zámku
- zprávu o činnosti Rady zastupitelstva
MČ Praha 20 za období 1. 2. - 15. 3. 2007

Ing. Eva Novosádová, 
tajemnice ÚMČ Praha 20

v sobotu 31. března navštíví velikonoční
výstavu a od 10 hodin jsou všichni srdeč-
ně zváni na přátelské posezení se členy
delegace na Chvalské tvrzi. V neděli 1.
dubna si prohlédnou Prahu a odjedou do
Jižních Čech. Do Horních Počernic se
vrátí 5. dubna, proběhne rekapitulace jed-
nání, a hosté odjedou do Kalových Varů. 

Mionští na Čarodějnicích
Ve dnech 28.4. - 30.4.2007 bude v Hor-
ních Počernicích hostovat pěvecký sbor
a orchestr z Mions. Celkem šedesát zpě-
váků a hudebníků doprovodí pětičlenná
delegace zástupců radnice. Pro hosty je
zajištěn tento program:
28.4.2007 v 17 hodin se uskuteční
koncert pěveckého sboru ALM Musi-
que a hudebního tělesa Phil'Orchestra
na nádvoří Chvalské tvrze, při nepřízni-
vém počasí v sále špejcharu na Chva-
lech.
30.4.2007 od 19 do 20 hodin vystoupí
oba soubory na tradiční akci Čaroděj-
nice.

Spolupráce s SOŠ v Lipí
Díky vstřícnosti ředitele SOŠ pro adminis-
trativu EU v Lipí ulici Mgr. Romana Lišky
budou hosté ubytováni v internátě školy,
která navíc zajistí stravování. V neděli 29.
dubna se francouzských hostů ujmou

Informace z jednání výboru pro partnerství mezi městy
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ODBOR ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ A DOPRAVYODBOR SOCIÁLNÍCH VĚCÍ A ZDRAVOTNICTVÍ

ODBOR ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ A DOPRAVYODBOR MÍSTNÍHO HOSPODÁŘSTVÍ

INFORMACE Z ODBINFORMACE Z ODBORŮ  ORŮ  

Obnova dětských hřiš� v roce 2007
Naše městská část bude také v letošním roce pokračovat v
obnově dalších dětských hřiš�.
Z rozpočtu hl. m. Prahy pro rok 2007 jsme na ně obdrželi 1.055
mil. Kč. Za tyto prostředky bude dokončena rekonstrukce dět-
ského hřiště v sídlišti Mezilesí za lékárnou. V části hřiště s nový-
mi hracími prvky bude položen umělý litý povrch, v druhé polo-
vině budou odstraněny nevyhovující betonové prvky a původní
pískoviště a bude zde osazeno nové pískoviště a hrací prvky
pro malé děti. Povrch mimo stávající asfaltové chodníčky, které
zůstanou zachovány, bude zatravněn. Práce budou realizovány
v období duben - květen 2007.
Dále bude provedeno oplocení dvou pískoviš� na sídlišti Rup-
rechtická a Pavlišovská včetně doplnění hracích prvků. Městská
část věnuje rekonstrukcím a údržbě dětských hřiš� velkou
pozornost, aby měly naše děti co nejhezčí prostředí pro své hry. 

Od  1. ledna 2007 dochází k některým změnám v systému
poskytování služeb a dávek sociální péče.

Sociální služby a příspěvek na péči
Dnem 1. ledna 2007 nabyl účinnosti zákon č. 108/2006 Sb.,
o sociálních službách. Hlavním posláním zákona o sociálních
službách je ochrana práv a oprávněných zájmů lidí, kteří jsou
v jejich prosazování oslabeni z důvodu zdravotního postižení,
věku či nepříznivé životní situace. Nový systém umožní posky-
tovatelům přesnější vymezení rozsahu služeb, které poskytují,
a zároveň dá uživatelům sociálních služeb možnost výběru
takového poskytovatele, který nabízí pro uživatele nejvhodnější
sociální službu.

Vandalství na dětských hřištích
Naše městská část vynakládá ročně nemalé finanční prostřed-
ky na opravu dětských hřiš�. Všechna byla opravena a zpro-
vozněna tak, aby odpovídala evropským normám. Moc nás ale
všechny mrzí, že tato hřiště neslouží jen ke hrám našich dětí,
ale neustále se potýkáme s ničením herních prvků a oplocení.
Zejména na dětském hřišti v ulici Jizbické je neustále ničeno
oplocení (foto). Apelujeme na všechny slušné občany, aby
nebyli k takovému druhu vandalství lhostejní a volali bezplatně
Městskou policii na telefonní číslo 156. Je to v zájmu našich
dětí, aby si měly kde hrát.   

Jaroslav Píša, 
vedoucí odboru místního hospodářství

Vedle povinně  poskytovaných sociálních služeb existují další
doplňkové služby, které si bude moci uživatel zvolit a sjednat
s poskytovatelem podle svého výběru. Hlavním cílem zákona je
vytvoření podmínek pro uspokojování přirozených potřeb lidí,
a to formou podpory a pomoci při zvládání péče o vlastní
osobu, v soběstačnosti nezbytné pro plnohodnotný život a v
životních situacích, které mohou člověka vyřazovat z běžného
života společnosti. Zákon současně garantuje, že poskytované
služby budou pro uživatele bezpečné, profesionální a přizpůso-
bené potřebám lidí vždy tak, aby v prvé řadě zachovávaly lid-
skou důstojnost uživatelů a podporovaly je v aktivním přístupu
k životu.
Tímto zákonem je zaváděn nový způsob finanční pomoci oso-
bám, které jsou závislé na pomoci druhé osoby a to prostřed-
nictvím nové sociální dávky - příspěvku na péči. Do konce roku
2006 náleželo osobám, které potřebují pomoc jiného člověka,
zvýšení důchodu pro bezmocnost a lidem, kteří o tyto osoby
pečovali, náležel příspěvek při péči o osobu blízkou nebo jinou.
Uvedený příspěvek a zvýšení důchodu pro bezmocnost je od
ledna 2007 změněn na příspěvek na péči, který však bude nále-
žet osobě, o kterou bylo dosud pečováno. Výše příspěvku
odpovídá zařazení občana, kterému vznikne nárok na příspě-
vek na péči, do stupně závislosti na pomoci jiné osoby.
Do konce roku 2006 existovalo několik situací pro pobírání zvý-
šených důchodů pro bezmocnost a příspěvků na péči o blízkou
nebo jinou osobu (dále jen PPOB). Se všemi těmito způsoby se
zákon o sociálních službách vypořádává v přechodných usta-
noveních. Jedná se zejména o následující situace platné
k 31.12.2006:
Příjemci zvýšení důchodu pro bezmocnost (dále jen bezmoc-
nost) bude náležet příspěvek na péči v té výši, která odpovídá
dosavadnímu stupni bezmocnosti, tj. při částečné bezmocnos-
ti příspěvek ve výši I. stupně závislosti, při převážné bezmoc-
nosti příspěvek ve výši II. stupně závislosti a při úplné bezmoc-
nosti příspěvek ve výši III. stupně závislosti.
Příjemci částečné bezmocnosti, který je starší 80 let a bylo o něj
pečováno někým, kdo pobíral PPOB, bude náležet příspěvek
ve výši II. stupně závislosti.
Příjemci převážné bezmocnosti, o kterého bylo  pečováno oso-
bou, která pobírala PPOB, náleží příspěvek ve výši III. stupně
závislosti. V těchto případech bude příspěvek na péči přiznán
bez toho, aniž by o něj člověk musel žádat a obdrží jej již za
leden 2007. Zvýšení důchodu pro bezmocnost a příspěvek při
péči o blízkou nebo jinou osobu jsou odejmuty k 31.12.2006.

Příspěvek na péči náleží také bez nutnosti podání nové žádosti
dítěti, které ke dni nabytí účinnosti tohoto zákona bylo podle
dosavadních právních předpisů považováno za dítě dlouhodo-
bě těžce zdravotně postižené a vyžadující mimořádnou péči.
Toto dítě se ode dne nabytí účinnosti zákona 108/2006 Sb.,
považuje za osobu závislou na pomoci jiné fyzické osoby ve
stupni III. závislosti.
V případě podání nové žádosti o příspěvek na péči, lze požádat
na obecním úřadu obce s rozšířenou působností, v jejímž spá-
dovém území má žadatel trvalý nebo hlášený pobyt. Řízení
o přiznání příspěvku se zahajuje na základě písemné žádosti
podané na tiskopisu předepsané ministerstvem.
Tiskopisy jsou k dispozici na Úřadu městské části Praha 20,
odbor sociálních věcí a zdravotnictví. Nárok na přiznání a výpla-
tu příspěvku vzniká podáním žádosti o přiznání příspěvku
a dále pak splněním ostatních zákonných podmínek, které
budou v rámci správního řízení posuzovány. Příspěvek lze pou-
žít jako úhradu za péči, kterou zajiš�uje poskytovatel sociální
služby, a samozřejmě také na výdaje, které vzniknou pečující
osobě, tj. rodinnému příslušníkovi či jiné osobě, která není
poskytovatelem sociální služby. Dá se také předpokládat, že
oba výše uvedené způsoby bude příjemce kombinovat podle
vlastní potřeby. Příspěvek náleží člověku, o kterého je pečová-
no, nikoliv tomu, kdo péči zajiš�uje.

Na dětském hřišti v ulici Jizbické je stále ničeno oplocení.
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Výše příspěvku za kalendářní měsíc činí:
do 18 let věku         nad 18 let věku

stupeň I (lehká závislost)         3000 Kč              2000 Kč
stupeň II 5000 Kč     4000 Kč
(středně těžká závislost)  
stupeň III (těžká závislost)       9000 Kč   8000 Kč
stupeň IV (úplná závislost)     11000 Kč                    11000 Kč

Pomoc osobám v hmotné nouzi
Parlament České republiky schválil v březnu 2006 zákon
č. 110/2006 Sb., o životním minimu a zákon č. 111/2006 Sb.,
o pomoci v hmotné nouzi, s účinností od 1. ledna 2007. Zákon
o pomoci v hmotné nouzi nově stanovuje podmínky pro pomoc
osobám v hmotné nouzi a zároveň ruší zákon č. 482/1991 Sb.,
o sociální potřebnosti, ve znění pozdějších předpisů.
Systém pomoci v hmotné nouzi je moderním systémem pomo-
ci osobám s nedostatečnými příjmy, motivující tyto osoby
k aktivní snaze zajistit si prostředky k uspokojení životních
potřeb. Zabraňuje jejich sociálnímu vyloučení. Systém je jedno-
tný na celém území České republiky.
Zákon stanovuje situace spojené s nedostatečným zabezpeče-
ním základní obživy, bydlení a mimořádnými událostmi. Nasta-
nou-li, je osoba či rodina v hmotné nouzi a má nárok na pomoc.
Jde v zásadě o situace, kdy osoba či rodina nemá dostatečné
příjmy a její celkové sociální a majetkové poměry neumožňují
uspokojení základních životních potřeb. Každá osoba má nárok
na poskytnutí základních informací, které vedou nejen k řešení
její situace hmotné nouze, ale i k předcházení jejího vzniku.
O dávkách pomoci v hmotné nouzi rozhodují a vyplácejí je
pověřené obecní úřady, tj. stejné úřady, které poskytovaly dosa-
vadní dávky sociální péče.
Řízení o přiznání dávek pomoci v hmotné nouzi, které nahrazu-
jí dávky sociální péče, je zahájeno na základě podání žádosti na
předepsaném tiskopisu, který občan obdrží u příslušného
pověřeného obecního úřadu. Současně s tím obdrží potřebné
informace k vyplnění tiskopisu a k dalším podkladům, které
bude třeba k žádosti doložit, aby mohl být posouzen nárok na
přiznání dávek pomoci v hmotné nouzi.
Dávkami, kterými se řeší pomoc v hmotné nouzi, jsou:  příspě-
vek na živobytí, doplatek na bydlení a mimořádná okamžitá
pomoc. Přechodné ustanovení tohoto zákona umožňuje
postupný přechod ze systému dávek sociální péče do systému
dávek pomoci v hmotné nouzi, a umožňuje do doby, než bude
rozhodnuto o nové dávce pomoci v hmotné nouzi, poskytování
dosavadní dávky sociální péče. Tato situace se týká těch obča-
nů, kterým byla pravomocně přiznána dávka sociální péče
přede dnem nabytí účinnosti tohoto zákona a nárok na ni
k tomuto dni trvá. Řízení o odejmutí dávky sociální péče zahájí
příslušný pověřený obecní úřad sám a občanům tuto skuteč-
nost písemně oznámí. O odejmutí opakované dávky sociální
péče obdrží občan písemné rozhodnutí. Současně s tím budou
tito občané vyzváni, aby se dostavili na úřad k vyzvednutí
žádosti o dávku pomoci v hmotné nouzi. Na základě nově
podaných žádostí o dávky pomoci v hmotné nouzi posoudí
nově orgán pomoci v hmotné nouzi, zda jsou splněny podmín-
ky pro přiznání dávky pomoci v hmotné nouzi. Období pro pře-
chod z dávek sociální péče na dávky pomoci v hmotné nouzi je
dostatečně dlouhé. Umožňuje bez problémů vyřídit postupně
všechny žádosti výše uvedených osob o dávky pomoci v hmot-
né nouzi do 30. dubna 2007.
Veškeré další informace o sociálních službách, příspěvku na
péči a dávkách pomoci v hmotné nouzi poskytují pracovníci
Úřadu městské části Praha 20 - odbor sociálních věcí a zdra-
votnictví.

Štěpánka Konejlová, 
odbor sociálních věcí a zdravotnictví

Pečovatelská služba dle zákona 
108/2006 Sb., o sociálních službách
Od 1. ledna 2007 vstoupil v platnost zákon č. 108/2006 Sb.,
o sociálních službách. Tento zákon mimo jiné upravuje i posky-
tování pečovatelské služby. Úřad MČ Praha 20 jako jeden
z poskytovatelů této služby bude i nadále pečovatelskou služ-
bu poskytovat. Před účinností zákona o sociálních službách
občanům, kteří požadovali pečovatelskou službu, bylo vydáno
rozhodnutí o poskytnutí péče a o úhradě za ní. Od ledna se
s občany požadující pečovatelskou službu od ÚMČ Praha 20
uzavírá Smlouva o pečovatelské službě, jejíž přílohou je objed-
návkový list s cenami za jednotlivé úkony a pravidla pro posky-
tování pečovatelské služby. Zákon o sociálních službách přine-
sl velké změny občanům, kterým bylo vypláceno do konce loň-
ského roku zvýšení důchodu pro bezmocnost. Od ledna 2007
pobírají příspěvek na péči, za který si mohou objednat služby,
které potřebují pro zvládnutí svého postižení od  různých
poskytovatelů včetně rodinných příslušníků. Pomoc od rodin-
ných příslušníků by měla být spíše samozřejmostí, než čekání
na finanční prostředky od svých blízkých.

Co zákon o sociálních službách upravuje
Služby sociální péče napomáhají osobám zajistit  soběstačnost
a umožnit jim zapojení do běžného života společnosti a zajistit
jim důstojné prostředí a zacházení. Osobní asistence, což je
terénní služba poskytovaná v přirozeném prostředí klienta a je
poskytována bez časového omezení a při činnostech, které
osoba potřebuje. Tuto službu ÚMČ neposkytuje ani nezabez-
pečuje. Pečovatelská služba je poskytována formou terénní
péče a v domě s pečovatelskou službou. Rozsah služeb posky-
tovaných pečovatelskou službou ÚMČ je možné získat na
odboru sociálních věcí a zdravotnictví. Dále sem spadají služby
průvodcovské, odlehčovací, centra denních služeb, denní
a týdenní stacionáře, domovy pro osoby se zdravotním posti-
žením, domovy pro seniory a chráněné bydlení. Přehled
o poskytovatelích těchto služeb je rovněž možné získat na
odboru sociálních věcí a zdravotnictví. 
Pečovatelská služba je zajiš�ována kvalifikovanými pracovnice-
mi - zdravotními sestrami, které si pravidelně doplňují svou
odbornost, další z pečovatelek si odborné vzdělání doplňuje.
Z toho vyplývá, že náš ÚMČ poskytuje pečovatelskou službu,
která je na vysoké profesionální úrovni.

Miluše Malá a Olga Švrčulová, 
odbor sociálních věcí a zdravotnictví

Mobilní sběr nebezpečného odpadu
V úterý 10. dubna 2007 mohou občané zdarma odevzdat na
níže uvedených stanovištích v Praze - Horních Počernicích
nebezpečný odpad - například baterie, akumulátory, fotoche-
mikálie, nádoby od sprejů, mazací oleje, tuky, ředidla, barvy,
léky, teploměry, kyseliny a hydroxidy, pesticidy, zářivky a výboj-
ky. Další termíny mobilního svozu nebezpečného odpadu
budou 10.7. a 9.10.2007.
Časový harmonogram svozu
1. ul. Ve Žlíbku (roh Třebešovské - proti restauraci)

15.00 - 15.30
2. ul. Chodovická (roh Běluňské) 15.40 - 16.10
3. ul Božanovská (stanice bus Svépravice - u kamenictví)

16.20 - 16.50
4. křižovatka ul. Jeřická - Dolská 17.00 - 17.30
5. ul. Mezilesí (parkoviště u prodejny Plus) 17.40 - 18.10
6. ul. Stoliňská (Chvaly - proti bráně do ZŠ)18.20 - 18.50
Nejbližší stabilní sběrna nebezpečných odpadů je  sběrný dvůr
hl. m. Prahy, Chvalkovická 3 - Horní Počernice.

Ing. Marie Novotná, odbor životního prostředí a dopravy

ODBOR ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ A DOPRAVYODBOR ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ A DOPRAVY

INFORMACE Z ODBINFORMACE Z ODBORŮ  ORŮ  
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Od 1. ledna 2007 se činnost stavebních
úřadů řídí zcela novým předpisem
v oblasti stavebního práva, zákonem
č. 183/2006 Sb., o územním plánování
a stavebním řádu (stavební zákon).
Platnost dosavadního stavebního
zákona z roku 1976, který byl v průbě-
hu let třiadvacetkrát novelizován, je tím
ukončena. O všech podstatných změ-
nách si povídáme s Tomášem Hýskem,
vedoucím odboru výstavby ÚMČ Praha
20 v Horních Počernicích.

Už na konci loňského roku slyšeli občané
v rozhlase nebo v televizi informace
o novém stavebním zákoně. Většinou

vyzněly jako potěšující zprávy o tom, jak
jim tento nový předpis zjednoduší život.
Zákon platí už tři měsíce, jsou tedy pod-
mínky pro stavebníky a úředníky opravdu
jednodušší? 
Pokud lidé do nového stavebního zákona
nahlédli, jistě mi dají za pravdu, že tento
předpis působí na první pohled neuspořá-
daně a je velmi nečtivý. Tvůrci zákona měli
zajisté v úmyslu zjednodušit postupy sta-
vebních úřadů a co nejvíce omezit někdy
zbytečné vedení správních řízení zvláště
u staveb, které svým rozsahem již v minu-
losti dávaly tušit, že proti jejich provedení
nemá žádný z účastníků řízení žádné při-
pomínky a že se během správního řízení
neobjeví žádné nové skutečnosti, které by

měly vliv na rozhodnutí v dané věci. 
Od letošního ledna je to tedy opravdu
v řadě případů jednodušší. Protože je ale
zákon nový a všechna pravidla ještě
nejsou dostatečně vyjasněná, předběžná
konzultace se stavebním úřadem rozhod-
ně nikomu neuškodí. Lze se tak vyhnout
chybám a snáze se dobrat správného
úsudku, zda je v daném případě nutné
stavební povolení, ohlášení, nebo je
možné se bez nich zcela obejít. Stavební-
ky budou nyní také čekat přísnější kontro-
ly a vyšší pokuty za porušení zákona.

Po zběžném přečtení stavebního zákona
by se mohlo zdát, že pro provedení

některých druhů staveb není nutno se
stavebními úřady nic řešit. Jaké jsou tedy
hlavní odlišnosti od dosud platného sta-
vebního zákona?
Není možné vyjmenovat všechny, proto
uvedu opravdu jen ty zásadní. Pro umístě-
ní stavby je možno vydat pouze územní
souhlas nebo vést územní řízení či zjed-
nodušené územní řízení,  je také možné
územní rozhodnutí nahradit uzavřenou
veřejnoprávní smlouvou, pro některé
druhy staveb postačí pouze požádat
o územně plánovací informaci. Všechna
územní řízení budou oznamována na
úřední desce veřejnou vyhláškou, staveb-
ník bude mít povinnost na místě, kde chce
umístit stavbu, která podléhá vydání

územního rozhodnutí, umístit ceduli
s údaji o stavbě. 
Ke změnám došlo také na úseku stavební-
ho řádu. Více staveb bude možno nyní
realizovat pouze na ohlášení, předcházet
však bude ve většině případů vydání
územního rozhodnutí nebo územního sou-
hlasu. K ohlášení stavby musí stavebník
u některých druhů staveb stejně jako dříve
předložit ke stavebnímu povolení doklady
- projektovou dokumentaci a závazná sta-
noviska dotčených orgánů, doklad vlast-
nického práva ke stavbě apod. Stavbu lze
také povolit ve zkráceném stavebním říze-
ní, a to pouze v případě, že si stavebník
zajistí a zaplatí činnost tzv. autorizovaného
inspektora. Během realizace stavby
budou prováděny kontrolní prohlídky stav-
by, užívání stavby bude možné na základě
oznámení či stavebním úřadem vydaného
kolaudačního souhlasu. U staveb, které
byly povoleny stavebním povolením vyda-
ným v době do 31.12.2006, bude jako
dosud vedeno kolaudační řízení. 

Další změny přináší nový stavební zákon
také na úseku územního plánování,
postup při vyvlastnění staveb se bude
nyní řídit samostatným předpisem, a to
zákonem č. 184/2006 Sb., o odnětí nebo
omezení vlastnického práva k pozemku
nebo ke stavbě.
Poj�me se te� věnovat konkrétním situa-
cím. Chci začít legálně stavět rodinný
dům se zastavěnou plochou do 150 m2,
se sklepem do hloubky tří metrů, do dvou
nadzemních podlaží a s podkrovím. Jak
mám postupovat?
Dříve bylo nutné stavební povolení a vedlo
se stavební řízení, které trvalo týdny,
v některých případech i déle než sama
následná stavba, protože v něm mohli
podávat námitky různí účastníci řízení,
například sousedé nebo občanské inicia-
tivy. Nyní, pokud se pozemek nachází
v místě, kde lze legálně stavět a nebude
třeba k němu vést novou silnici či kanali-
zaci nebo vodovod, stačí podat ohlášení
stavebnímu úřadu bez předchozího územ-
ního rozhodnutí nebo územního souhlasu.
Je to třeba případ, kdy chci stavět dům na
zatím volném stavebním pozemku v ulici,
kde již jiné domy stojí a jsou v ní zavede-
ny inženýrské sítě. V jiných případech
budu potřebovat stavební povolení.
Když chcete dům začít užívat, dříve byla
nutná kolaudace. Nyní stačí oznámit to
stavebnímu úřadu alespoň 30 dnů pře-
dem. Během 30 dnů od oznámení může
přijít kontrola. Pokud najde nedostatky,
budete je muset odstranit. Pokud nepři-
jde, můžete v domě po jeho dokončení
bydlet.
Změny ve stavebním zákoně se netýkají
pouze nových staveb, ale také oprav či

Tomáš Hýsek: Změny v novém stavebním zákoně jsou podstatné

Tomáš Hýsek:
“Předběžná 
konzultace 
na stavebním 
úřadě 
rozhodně 
nikomu 
neuškodí.”

ROZHOROZHOVORVOR
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rekonstrukcí domů a bytů. Jak postupo-
vat v případě rekonstrukce domu?
Stejně jako u staveb je dobré se o záměru
předem poradit na stavebním úřadě, pro-
tože v případě nedodržení zákona hrozí
vysoké pokuty. Pokud se dříve nezasaho-
valo do nosných konstrukcí, neměnil se
vzhled ani způsob užívání domu, stačilo
dříve ohlášení na obecním úřadě, pokud
k tomu měl pravomoc, jinak na stavebním
úřadě. V jiných případech bylo třeba žádat
o stavební povolení.
Nyní, pokud se nezasahuje do nosné kon-
strukce a nemění se vzhled, například
zůstává stejná barva domu a způsob uží-
vání domu a rekonstrukce nemůže nega-
tivně ovlivnit životní prostředí a požární
bezpečnost, není třeba ohlášení ani povo-
lení. Vestavbu podkroví, kterou se nebude
měnit vzhled stavby, musíte ohlásit na sta-
vebním úřadě, protože měníte způsob uží-
vání části stavby.

Aktuální jsou také rekonstrukce bytových
v panelových domech, přestavování pří-
ček a zasklívání balkonů nebo lodžií.
Dříve, pokud se nezasahovalo do nos-
ných zdí, stačilo ohlášení na obecním
úřadě, jinak bylo třeba stavební povolení.
Nyní, pokud přestavba nezasáhne nosné
zdi a rekonstrukce nemůže negativně
ovlivnit požární bezpečnost, není třeba
stavební povolení ani ohlášení. Pokud
stavba zasáhne nosné zdi, je třeba sta-
vební povolení.
U zasklívání balkonů nebo lodžií bylo dříve
potřeba stavební povolení. Zákon stanovil,
že stavební povolení je třeba na každou
úpravu, která mění vzhled domu. Nyní je
třeba ohlášení na stavebním úřadě nebo

stavební povolení podle charakteru
zasklení.

Jak je to se stavbou rekreační chaty nebo
bazénu?
Pokud chcete stavět chatu, dříve bylo
nutné získat stavební povolení, nyní stačí
podat na stavební úřad ohlášení a není
třeba územní rozhodnutí či souhlas,
pokud má chata zastavěnou plochu do
150 m2, sklep do hloubky tří metrů, maxi-
málně dvě nadzemní podlaží a podkroví,
na pozemku lze legálně stavět a nebude
k němu třeba vést novou silnici či napří-
klad kanalizaci nebo vodovod. V jiných
případech je třeba stavební povolení
Chcete-li postavit bazén, kůlnu nebo
altán, nyní není třeba stavební povolení,
ohlášení ani územní rozhodnutí, stačí zís-
kat územní souhlas. Pro ten však musíte
na stavební úřad. Po dokončení je možné
postavený objekt ihned užívat bez ohláše-
ní stavebnímu úřadu.

Buduji kanalizační, vodovodní a elektric-
kou přípojku, potřebuji postavit plot. I zde
jsou nějaké zásadní změny?
Dříve bylo třeba při stavbě kanalizační,
vodovodní a elektrické přípojky územní
rozhodnutí a stavební povolení. Nyní,
pokud je její délka do 50 metrů, není třeba
stavební povolení ani ohlášení. Budování
delších přípojek se ohlásit musí. 
Při stavbě plotu bylo dříve potřeba podat
ohlášení na obecní úřad, pokud k tomu
měl pravomoc, jinak na stavební úřad.
Nyní, pokud neodděluje zahradu od veřej-
ného prostranství, chodníku či silnice
a má výšku do 1,8 metru, není třeba ohlá-
šení ani stavební povolení. Pokud však

s veřejným prostranstvím či silnicí souse-
dí, v některých případech bude třeba i sta-
vební povolení. To má například zabezpe-
čit, aby plot nijak nebránil ve výhledu při
provozu na této komunikaci. Vhodné je
proto poradit se na stavebním úřadě.

Měním-li střešní krytinu, stropní podhledy,
podlahu nebo okna?
Pokud je krytina stejná jako ta původní
a můj dům není chráněnou památkou,
není třeba stavební povolení ani ohlášení.
V jiných případech musím práci ohlásit na
stavebním úřadě. Při výměně stropních
podhledů není třeba stavební povolení ani
ohlášení, pokud například neovlivním
požární bezpečnost. Ani u výměny podla-
hy není třeba stavební povolení ani ohlá-
šení. Při výměně oken, pokud se měnila
například dřevěná okna opět za dřevěná,
stačilo dříve ohlášení na obecním úřadě,
v jiném případě bylo třeba stavební povo-
lení. Nyní, v případě výměny oken za jiná
stejného vzhledu, není třeba stavební
povolení ani ohlášení. Jinak, třeba v pří-
padě výměny plastových oken za původní
dřevěná, potřebuji ohlášení na příslušném
stavebním úřadě.

Jaký postih mi hrozí za stavbu "načerno"?
Za stavbu bez stavebního povolení dříve
hrozila pokuta do 50 tisíc korun, pokud se
jednalo o stavbu v chráněném území, až
100 tisíc korun. Nyní hrozí za stavbu bez
ohlášení pokuta do 200 tisíc korun, bez
nutného stavebního povolení až milion
korun. Pokud je dům postaven v chráně-
ném území, hrozí pokuta dokonce dva
miliony korun.

Dana Mojžíšová

Výzva občanům Horních Počernic
Vážení občané, starousedlíci a příznivci Horních Počernic,
v souvislosti s rekonstrukcí Chvalského zámku a chystanou stá-
lou expozicí Horních Počernic vás prosíme o zapůjčení všech
písemností, fotografií a artefaktů vztahujících se k historii Hor-
ních Počernic. Po ofotografování a zaznamenání do katalogu
vše v pořádku vrátíme. Informace na čísle 605 424 865.

Beata Ehrenbergerová, 
administrátorka Nadace Chvalského zámku

ODBOR ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ A DOPRAVYNADACE CHVALSKÉHO ZÁMKU ODBOR ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ A DOPRAVYINFOCENTRUM

Základní škola Ratibořická 
přijme do konce roku 2007 na poloviční úvazek

školníka - domovníka
Informace na tel.: 281923296

Doplnění přehledu zdravotnických služeb 
v Praze 20 - Horních Počernicích (HPZ 2/2007)

PRAKTICKÝ LÉKAŘ
MUDr. Jarmila Blažková 
Náchodská 380, tel.: 281 920 246 
Ordinační doba:  
po 8 - 11, 13 - 17 pro zvané 
út 8 - 10 pro zvané, 10 - 12 poradna, 13 - 15 
st 8 - 11, 12 - 17 pro zvané 
čt 8 - 10, 10.30 - 12 poradna, 13 - 15 pro zvané 
pá 8 - 11, 13 - 15 pro zvané 

ODBORNÝ LÉKAŘ
Urologie a sexuologie
MUDr. Zdenka Hanzlíková
Lhotská 2071, tel.: 281 928 895 nebo 606 210 626
Ordinační doba:
út 9 - 16 
st 8 - 12 
čt 7 - 15 
pá 8 - 14

Kristina Grigerková, Infocentrum 
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Městská část Praha 20 - Horní Počernice, pořadatel 18. ročníku Čarodějnice 2007, vyzývá všechny
počernické podnikatele a firmy k finanční podpoře letošního ročníku.

Informace na tel: 271 071 785, Ing. Janáčková
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92 Sommerová Zdeňka

86 Korcová Hana

Spálenková Antonie

Pěknic Vojtěch

85 Makovička Miroslav

84 Khek Jiří

Dřevová Vlasta

83 Wimmer Vladimír

Bartoňová Milana

Tichá Jaromíra

Slavík František

Homuta Miroslav

82 Pícha Jaroslav

Skalický Josef

Skalická Emília

81 Šašmová Marie

81 Hejhal Jaroslav

Veselá Miluše

Svoboda Václav

Skřontová Irma

Macchia Markéta

Hora Antonín

80 Šulc Zdeněk

Cambal Jaroslav

75 Bosáková Zdeňka

Szeniawská Marie

Vomáčka Jaroslav

Kvasničková Vlasta

Váchalová Libuše

Jehlářová Františka

Tučková Marie

Steinerová Zdeňka

Naši jubilanti narození v dubnu. 
Všem pøejeme hodnì zdraví, štìstí a spokojenosti.

Milí přátelé, srdečně vás zveme do
klubu ve špejcharu Chvalské tvrze,
který je pravidelně otevřen od 14 do
17 hodin. Programy začínají od 14.30,
doba mimo program je určena pro
organizační záležitosti, kdy si můžete
vyzvednout členské známky nebo
popovídat s přáteli.
Znovu se obracíme na ty, kteří k nám
stále nenašli cestu, ale něco umějí
a jsou ochotni se s ostatními o své
zkušenosti podělit. Přijte mezi nás!

Neděle 15. dubna v 16 hodin

DIVADELNÍ
PŘEDSTAVENÍ
Nezapomeňte navštívit Divadlo Horní
Počernice v neděli 15.4. v 16 hod. Diva-
dlo Proměna hraje Vraždu v penzionu
pro starší dámy. Více informací najdete
v HPZ 3/2007 na str. 17.

Od 15. do 21. dubna

LUHAČOVICE
Do 8.4. máte poslední možnost přihlásit
se na rekondiční pobyt v Luhačovicích
na tel. čísle: 723371903. Od 15.4. do

21.4. budeme ubytováni v hotelu Fontá-
na s polopenzí (obědy a večeře).

Středa 2. května ve 14.30

PŘEDNÁŠKA
Poutavé vyprávění Ing. Antese o historii
a zajímavostech Horních Počernic si
našlo své posluchače. 

Pátek 4. května

MOŘSKÝ SVĚT
V pátek 4.5. bude klub uzavřen, jedeme
na výstavu Mořský svět. Sraz v 10.15 na
Černém Mostě, vede A. Šejvlová.

Středa 9. května 

VÝLET DO CTĚNIC
Klub je zavřen, jedem na výlet do Ctěnic
do muzea kočárů. Vede I. Juklová.

Pátek 11. května

BESEDA O STRESU
Beseda s psycholožkou Dr. Staňkovou s
názvem Co se stresem se uskuteční
11.5. Dotazy si můžete připravit už
doma.  Budou připraveny členské znám-
ky k vylepení (pí Šafaříková).

Ve věku nedožitých třiasedmdesáti
let zemřel náš kamarád Václav
Michalec. Každý, kdo ho měl mož-
nost poznat, byl lidsky i profesně
obohacen. Vždy rád pomohl a byl
neuvěřitelně zručný. Jeho koníčkem
byly - stejně jako naším - staré moto-
cykly. Kdykoliv jsme potřebovali
nějakou součástku pro naše veterá-
ny, věděli jsme, že jedině on ji doká-
že vyrobit. Rád také chodil na naše
srazy a výstavy motocyklů Böhmer-
land. Na letošní květnovou už bohu-
žel nepřijde. 
To, co člověk s někým zažije, zůstá-
vá navždycky, i když ten dotyčný
navždy odejde. Lepší útěchu ve
smutku nad smrtí někoho milého
a blízkého asi nelze najít. Jménem
kamarádů mu sice opožděně, ale
o to upřímněji děkuji za všechno, co
pro nás vykonal. Čest jeho památce.

Jiří Zezulka

Za Václavem Michalcem

Pátek 18. května

VYCHÁZKA
Poznáváme historii Horních Počernic při
vycházkách s výkladem. S Ing. H. Ante-
sem a J. Trojánkovou. Navštívíme kostel
sv. Ludmily a nejbližší okolí - starou faru
a školu. V případě špatného počasí se
uskuteční beseda v klubu. 

Pátek 25. května

BESEDA S KNIHOVNICÍ 
Beseda s knihovnicí Boženou Beňovou
o historii knihovny, současných služ-
bách a literatuře.  

Každou středu 19 - 20 hodin 

CVIČENÍ
Pravidelně cvičíme každou středu
v tělocvičně Chodovická od 19 do 20
hod. Proč? Víme přece, že zdraví není
zboží, které se dá koupit. 

Pondělí a úterý 18 - 19.30

JÓGA
Květa Obalilová, 

místopředsedkyně klubu
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Staří Řekové věřili, že tanec byl vynale-
zen bohy a proto si ho spojovali se
svými náboženskými obřady, Sokrates
ve svém díle mnohokrát vyjádřil svoji
lásku k tanci a Platón zase tvrdil, že
člověk, který neumí tancovat, je
nevzdělaný a nekultivovaný. 

Snad v žádné jiné zemi nemají taneční
kurzy tak bohatou a dlouhou tradici jako
u nás. O tom, že organizační a výukový
systém českých tanečních kurzů má
vysokou úroveň, svědčí i více než sto tisíc
zájemců, kteří se do nich každoročně při-
hlásí. K tanečním kurzům neodmyslitelně
patří také profese tanečních mistrů. Jed-
nou z výrazných osobností, která už řadu
let učí mladé lidi tomuto umění a zároveň
i společenskému chování, je taneční mistr
Milan Rektor. Tanec se mu stal nejprve
zálibou, později celoživotním povoláním
a posláním. 

TANEČNÍ MISTR UČÍ ETIKETU
Bývalý profesionální tanečník a držitel
mnoha tuzemských i zahraničních oceně-
ní už nesoutěží, ale věnuje se pedagogic-
ké činnosti. V současné době učí Milan
Rektor diplomatický protokol a etiketu na
Střední odborné škole pro administrativu
EU a její studenty si velmi chválí. Kromě
dlouholeté praxe tanečního mistra půso-
bil po absolvování čtyřletého studia
v Ústavu pro kulturně-výchovnou činnost
při ministerstvu kultury jako lektor v růz-
ných školách a institucích a byl  funkcio-
nářem Svazu učitelů tance ČR.

VÍTĚZ MNOHA SOUTĚŽÍ
Než se s manželkou přistěhovali do Hor-
ních Počernic, žili v Děčíně, kde Milan
Rektor "zdědil  firmu" po svém otci, též
tanečním mistrovi. Od roku 1970 učil
v tanečních v Ústí nad Labem a v Děčíně,
trénoval soutěžní páry a vedl dětské
taneční soubory. Sám profesionálně tan-

coval a zúčastňoval se kromě klasických
tanečních soutěží také národní tvůrčí sou-
těže tanečních novinek. Úkolem bylo
vymyslet nový atraktivní a hlavně nauči-
telný tanec. Milan Rektor v této soutěži
zvítězil hned pětkrát za sebou. Se smí-
chem dodává, že byl tak trochu ve výho-
dě, protože Děčín byl přece jen blíž Ham-
burku, tedy i jakýmsi informačním kaná-
lem v dobách reálného socialismu. Neby-
lo pro něj těžké sehnat desky s novinka-
mi moderní hudby nebo atraktivní obleče-
ní, které se u nás tehdy koupit nedalo.
Všechny taneční novinky publikoval
v profesních časopisech u nás, ale napří-
klad také v Anglii.   

ZATANČETE SI NA CHVALECH
Milan Rektor nyní přichází s myšlenkou
tanečních kurzů v Horních Počernicích,
které by  navštěvovali mladí lidé od pat-
nácti let, aby se naučili tancům všeobec-
ně známým, klasickým i novinkám.  Od
podzimu letošního roku hodlá v divadel-
ním sále na Chvalech pořádat jednou
týdně základní kurzy tance a společenské
výchovy, v případě velkého zájmu i dva-
krát týdně. Nabízí se také možnost taneč-
ních kurzů pro děti, při kterých by spolu-
pracovaly manželka a dcera,  obě taneč-
nice s mnoha oceněními z celostátních
soutěží. 

ZDRAVÝ ŽIVOTNÍ STYL
Zkušenosti ukázaly, že mladí lidé, kteří se
věnují tanci, jsou mnohem otevřenější při
jednání s dospělými. Každý si v dospívá-
ní hledá svůj životní styl, a tanec, to je
životní styl. Ovlivňuje myšlení, oblékání,
způsob jednání nebo výběr hudby, kterou
posloucháme. V tanečních se mladý muž
nebo dívka naučí zdravému životnímu
stylu a jak se chovat k lidem stejného
a opačného pohlaví. Přirozeným způso-
bem zjistí, že tělem dokážou rozhýbat
také své myšlení a tvůrčí schopnosti. 

PROČ JEZDIT DO CENTRA
Milan Rektor ze zkušenosti ví, že úroveň
tanečních mistrů je stejná v Lucerně, na
Vinohradech nebo v Děčíně, protože
všichni mají stejné vzdělání a praxi. 
“Proč jezdit až do centra a v noci se
potom vracet metrem a autobusem, když
je možnost učit se přímo u nás? Dnes je to
běžná praxe, řada mých kolegů jezdí
z Prahy do okolních měst, kde pořádají
taneční kurzy”, říká taneční mistr. 

Zájemci se mohou přihlásit v informačním
centru na Chvalech na tel.: 281 920 087,
e-mailem na adrese 
helenarektorova@seznam.cz nebo na
605 255 887.

Dana Mojžíšová

Milan Rektor: Tanec je životní styl
Do tanečních nemusíte do centra, už na podzim si můžete zatančit na Chvalech

Choulostivé 
rozhodování

S nemalým zájmem jsem sledovala snahu
českého ministra spravedlnosti usnadnit
policistům a státním zástupcům odposlou-
chávání telefonních hovorů. Jiří Pospíšil to
se svým nápa-
dem určitě nebu-
de mít lehké. On
si přeje, aby
v naléhavých pří-
padech mohly být
lidem napíchnuty
telefony až na dva
dny bez povolení
soudce. Zapátrala
jsem v paměti po
nerudných reakcích politiků různých
barev, jejichž choulostivé telefonáty (sou-
dem povolené) "utekly" před volbami
z policejních vyšetřoven k novinářům. 
Představa, že někdo bude přes telefon
monitorovat naše soukromí je úděsná, a�
už to soudce povolí, nebo nepovolí.
K čemu tyto zásahy do soukromí ještě poli-
cii usnadňovat, když policisté jsou taky jen
lidé a kdovíjak by mohly být soukromé
informace zneužity. 
Jenže taky se vybaví scény z kriminálních
filmů, kde nebezpečného mafiána nemo-
hou policisté "napíchnout", protože soud-
ce je nedostižný, a přitom jde o život.
O život ale kolikrát může jít i v reálném
životě. Soudci sice tvrdí, že jsou 24 hodin
denně v pohotovosti a mohou tedy kdyko-
li odposlech státnímu zástupci povolit,
jenže bude to ve skutečnosti opravdu
hned, bez zdržování, jak to zrovna budou
potřebovat vyšetřovatelé, když půjde třeba
o minuty? Každopádně jsou telefonní
odposlechy širší veřejností vnímány jako
neoblíbený policejní "sport", a ostatně
odposlouchávat je dnes tolik snadné
nejen pro policii. Příslušné zařízení si může
koupit i jednotlivec. 
Proti sobě tak stojí na straně jedné ochra-
na soukromí občana, na druhé efektivita
boje proti zločinu, zvláště organizované-
mu. Zločinnost neklesá, a chceme-li se jí
účinně bránit, budeme asi muset něco
obětovat ze svých svobod. Konkrétně
ubrat ze svého práva na soukromí, jež
bychom chtěli mít pokud možno absolutní.
To znamená usnadnit orgánům činným
v trestním řízení co nejvíce jejich práci, zvý-
hodnit je před pachateli trestných činů.
Proto si myslím, že snaha ministra Pospíši-
la prosadit potřebnou změnu trestního
řádu má opodstatnění. 
V roce 2005 poslanci podobnou změnu
zamítli. Věřme, že tentokrát budou rozum-
nější, že budou myslet méně na své
možné telefonické úlety a vzpomenou si,
proč byli do funkcí vlastně zvoleni.

Dana Mojžíšová
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DIVAD
Náš divadelní tip na duben

Irwin Shaw

BROOKLYNSKÁ IDYLA
Městské divadlo Mladá Boleslav
Úsměvná historie jednoho velkého rybář-
ského snu dvou životních smolařů. Dvě
mimořádné herecké příležitosti, dva jíma-
vé osudy svérázných snílků a jejich střet-
nutí s tvrdou realitou. Po třiceti letech se
znovu vrací na české jeviště jeden z nej-
úspěšnějších titulů herecké kariéry Vlasti-
mila Brodského a Josefa Bláhy. V mlado-
boleslavském divadle ztvárnili hlavní role
Luděk Jiřík a Miroslav Babuský. Režie
Josef Kettner, úprava František Skřípek.
Slovo autora: "Tato hra je pohádka s mrav-
ním ponaučením. Spravedlnost v ní trium-
fuje a lidé pokojní vítězí nad zpupnými
násilníky. Netvrdím, že tomu tak je vždycky
ve skutečném životě.”
Vstupné 200, 180, 160 Kč

Ve středu 25. 4. si Divadlo Horní Počer-
nice pronajal Theatre Illusion Pavla
Trávníčka. 
Anthony Shaffer 
HŘÍČKY SE SMRTÍ
Hra osciluje mezi komedií a tragédií. Tak-
hle vidí svůj život spisovatel detektivních
románů Henry Wike. K tomu, aby k smrti
vyděsil milence své ženy Milo Tindla,
použije všechny dostupné prostředky.
Netuší ovšem, že má proti sobě velmi
zdatného protihráče, který ho chytí do
pasti jeho vlastních hrátek se smrtí. 
Hrají Pavel Trávníček, Václav Mareš, Zde-
něk Rumpík a Monika Fialková.
Vstupné 240, 220, 200 Kč

3.4.   út Moje teta, tvoje teta / vyprodáno 19.30

11.4. st Pepa Fousek - Nemám čas lhát / koncert 19.30

14.4. so Pohádky H. Ch. Andersena / Claireton Chorale Klánovice 15.00

15.4. ne Vražda v penzionu pro starší dámy / divadlo Proměna      16.00

16.4. po Autoškolka / zadáno pro MŠ a ZŠ 9.00

16.4. po Brooklynská idyla / Městské divadlo Mladá Boleslav  19.30

17.4. út Koncert ZUŠ / žáci ZUŠ Horní Počernice a Teplice 18.00

21.4. so Coppélia, Pták Ohnivák / Baletní škola BcA. Jána Němce 15.00

22.4. ne Čarostřed a krásná paní / Kreuzmannovo divadlo Praha   15.00

23.4. po Věrní abonenti / vyprodáno 19.30

24.4. út Víme vše o divadle / zadáno pro ZŠ 9.00

25.4. st Hříčky se smrtí 19.00

/pronájem divadla pro Theatre Illusion Pavla Trávníčka/

28.4. so Líný Honza / DS Svatopluk Benešov 15.00

28.4. so Mam'zelle Nitouche / Divadelní agentura Praha 19.30

VYPRODÁNO

VYPRODÁNO

Luděk Jiřík a Miroslav Babuský (vlevo) ve hře Brooklynská idyla

Pavel Trávníček
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ADLO
Předprodej na květen bude zahájen ve
středu 18. dubna v 16 hodin v poklad-
ně divadla.
V květnu se pro diváky tradičně otevře
oblíbená letní scéna - Divadlo v přírodě,
kde 11. května zahájíme 37. ročník festi-
valu ochotnických divadel. Zde budeme
hrát až do neděle 24. června. Protože
květen bude v letním divadle patřit přede-
vším dětem, rozhodli jsme se současně
uvádět také večerní představení v kamen-
ném Divadle Horní Počernice. V repríze
můžete vidět dvě úspěšná představení
uplynulé sezóny Postel plná cizinců a Tři
na lavičce, nově uvedeme představení
Vstupte a Příběh koně. Divadelní program
doplní vystoupení vokální skupiny Happy
Day Quintet. 

Na květen připravujeme:
Čtvrtek 10.5. v 19.30

Neil Simon
VSTUPTE!
Jedna z nejúspěšnějších komedií slavné-
ho autora o nekončících patáliích dvou
klaunů na penzi.
Hrají: Petr Nárožný, Ladislav Mrkvička,
Jan Čenský, Libuše Švormová a děti
z tanečního souboru Jaro.
Vstupné 240, 220, 200 Kč

Čtvrtek 17.5. v 19.30

Dave Freeman
POSTEL 
PLNÁ CIZINCŮ
Aktéři televizního seriálu Rodinná pouta
vyjíždějí tentokrát za diváky s divadelní
inscenací. Ztřeštěná situační veselohra
vypráví o tom, co se všechno může stát,
když si manželé vyjedou na dovolenou
někam, kde si nezajistili ubytování.
O tom, když chce milující manželka potě-

šit svého chotě tím, že za ním nečekaně
přijede na místo jeho "služebního" poby-
tu. Ale i o tom, když se všichni sejdou
v záhadném hotelu, kde je ředitelem
ustrašený mladíček a vrátným ostřílený
zaměstnanec. 
Režie Roman Štolpa, hrají Dana Morávko-
vá, Miloslav Mejzlík, Zuzana Dřízhalová,
Zbyněk Fric, Jan Révai, Martin Zounar
a Petra Špindlerová. 
Vstupné 240, 220, 200 Kč

Pondělí 21.5.v 19.30

HAPPY DAY QUINTET
Koncert vokální skupiny v obsazení:
Dita Hořínková / Lucie Mairichová, Lenka
Vávrová, Diana Hořínková-Jechová, Filip
Sychra a Marek Vávra.
Vstupné 120, 100, 80 Kč

Čtvrtek 24.5. v 19.30

Aldo Nicolaj

TŘI NA LAVIČCE
Hra zaznamenala velký úspěch a širokou
odezvu. Je v ní znepokojivé světlo velké
mravní myšlenky. Aby se stárnoucí člověk
dokázal udržet člověkem, je to těžká
a vysilující vojna. V ní prakticky ztrácí
zdraví, pamě� a autoritu. Bojuje, aby si
udržel místo na výsluní svých nejbližších,
a když nemá lásku, chce aspoň trochu
pozornosti, porozumění a ohledů. 
Přitom osamělost starých, jejich úzkosti
a někdy i chudoba se týkají především
generace nastupující, nebo� takové stáří,
jaké vytvářejí děti pro své rodiče dnes,
čeká zítra i je.
Režie Pavel Háša, hrají: Petr Nárožný,
Ladislav Trojan a Květa Fialová.
Vstupné 240, 220, 200 Kč

Sobota 26.5. v 19.30

Lev Nikolajevič Tolstoj

PŘÍBĚH KONĚ
Městské divadlo Mladá Boleslav
Jako poslední představení první divadelní
sezóny jsme chtěli v novém divadle uvést
něco mimořádného, něco, co by v divá-
cích zanechalo silný divadelní zážitek
a bylo příslibem pro příští sezónu. Není
náhodou, že naše volba padla právě na
Příběh koně a věříme, že vás jeho posel-
ství zasáhne stejně silně, jako zasáhlo
nedávno nás. Režie Josef Kettner.
Vstupné 200, 180, 160 Kč

Změna programu vyhrazena.

Pohádku Líný Honza v podání DS Svatopluk Benešov uvidí děti 28. dubna.

Příběh koně hraje Městské divadlo Mladá Boleslav.
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Představení pro veřejnost

datum odpolední představení v 17 hodin večerní představení ve 21 hodin
Pá. 11.5. Počerníčci: Čáry báby Cotkytle
So. 12.5. Počerníčci: Čáry báby Cotkytle Počerníčci: Čáry báby Cotkytle
Ne. 13.5. Počerníčci: Čáry báby Cotkytle
Pá. 18.5. Právě začínáme: Sen noci svatojánské
So. 19.5. Právě začínáme: Sen noci svatojánské
Ne. 20.5. Právě začínáme: Sen noci svatojánské
Pá. 25.5. Počerníčci: Rohatá princezna
So. 26.5. Počerníčci: Rohatá princezna Počerníčci: Rohatá princezna
Ne. 27.5. Počerníčci: Rohatá princezna
Pá. 1.6. Počerníčci: Co měsíc vyprávěl
So. 2.6. Počerníčci: Co měsíc vyprávěl Počerníčci: Co měsíc vyprávěl
Ne. 3.6. Počerníčci: Co měsíc vyprávěl
Čt. 7.6. Počerníčci: Výtečníci
Pá. 8.6. Počerníčci: Výtečníci
So. 9.6. DS Svatopluk Benešov: Rozbitý džbán
Ne. 10.6. DS Máj Praha: Oženíme Vratíka
Čt. 14.6. Hálkovo MD Nymburk: 

Blázinec v prvním poschodí
Pá. 15.6. DS Jiří Poděbrady: Nejkrásnější válka
So. 16.6. DS Tyl Rakovník: Saturnin
Ne. 17.6. Hálkovo MD Nymburk: Ženich pro čertici
Čt. 21.6. Právě začínáme: Když ty, tak já taky
Pá. 22.6. Právě začínáme: Když ty, tak já taky
So. 23.6. Právě začínáme: Když ty, tak já taky
Ne. 24.6. Právě začínáme: Když ty, tak já taky

DIVADLO V PŘÍRODĚ - 37. ročník festivalu ochotnických divadel 
zahrada ZŠ Svépravice, Spojenců 1408

Bližší informace o jednotlivých představeních najdete v květnovém a červnovém HPZ. Vstupné na odpolední představení:
děti od 2 do 12 let 20 Kč, všichni ostatní 30 Kč. Vstupné na večerní představení: děti do 12 let 30 Kč, 

všichni ostatní 50 Kč. Permanentní vstupenka na všechna představení pro 2 osoby 500 Kč. 
Vstupenky do Divadla v přírodě se prodávají na místě před představením. Předprodej nezajiš�ujeme.

Hana Čížková, ředitelka divadla

Začátkem března natáčela ČT 24 repor-
táž o Divadle Horní Počernice pro
magazín s názvem Z metropole. 
Týdeník věnovaný Praze, komunální pro-
blematice a kultuře zavítal tentokrát do
našeho divadla, které si hned po svém

O divadle Horní Počernice v pořadu Z metropole

otevření v říjnu loňského roku získalo vel-
kou popularitu díky bohaté programové
nabídce pro dospělé i dětské diváky. Kdo
sem ještě nezavítal a nepoznal také pří-

jemné prostředí divadelní kavárny, snad
jej přesvědčí reportáž, jejíž vysílací čas je
plánován na sobotu 7. dubna v 11.30.

DM

O rekonstrukci divadla informoval místostarosta Tomáš Kádner (vlevo), ředitel-
ka divadla Hana Čížková o programu a blížícím se letním festivalu.
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V pamětních zápisech z roku 1967 byla
věnována pozornost následujícím jevům:
V úvodní části je krátce připomenuto, že v
červnu tomu bylo dvacet let od potvrzení
sloučení původních obcí nadřízeným
orgánem (letos tomu bude už šedesát
let). Společný život byl po všechna uply-
nulá léta hodnocen jako úspěšný. Sou-
časně je zde vyjádřen postesk nad tím, že
někteří ze zvolených poslanců do MNV
značně polevují ve svém pracovním zau-
jetí a že také mnozí občané projevují
poslední dobou o veřejnou práci v obci
malý zájem. Tento stav byl přičítán přibli-
žujícímu se konci volebního období a s
ním i jistému stupni únavy.
Rozhodnutím rady z 16. března byl vydán
nový domovní a požární řád v obci. Za
jeho dodržování byl odpovědný každý
majitel nebo správce příslušné nemovi-
tosti, který byl povinen vyzvednout si jej
nejpozději do konce dubna na MNV za
1,50 Kč. V bytových domech měl pak
povinnost vyvěsit jej na přístupném a vidi-
telném místě.
Zlepšení zásobování potravinářským zbo-
žím bylo v oblasti původní obce Svépravi-
ce dosaženo otevřením samoobsluhy v
dnešní Jeřické ulici. Budována byla v akci
Z nákladem 1.250 tis. Kč a občané při
stavbě odpracovali zdarma téměř 7500
brigádnických hodin. Po jejím otevření byl
konečně v každé z původních obcí
moderní potravinářský obchod se základ-
ním sortimentem drogistického zboží,
takže tři stávající a nevyhovující prodejny
v okolí byly zrušeny. Obchodní sí� v
celých Horních Počernicích představova-
la celkem čtyřicet čtyři obchodní jednot-
ky, z nich bylo osm potravinářských, tři
kiosky, jedna cukrárna, dvě mlékárny,
šest prodejen masa a uzenin, dvě prodej-
ny zeleniny, osm s průmyslovým zbožím,
tři tabáku jednu prodejnu s uhlím, jednu s
propan-butanovými lahvemi a devět res-
taurací. V této síti prodejen bylo zaměst-
náno 174 pracovníků. K přehledu je dopl-
něno také hodnocení prodeje, ve kterém
se říká, že vybavení většiny prodejen a
kultura prodeje není na úrovni odpovída-
jící době. Také jednání a chování někte-
rých prodavačů prozrazuje nezájem o
zákazníka, který je jen trpěn a přijímán
jako nucené zlo. V místech, kde se oče-
kává ochota a služba, mají občané pocit,
že obtěžují.
K výstavbě v obci bylo poznamenáno, že
mimo pokračující výstavbu chodníků a
vozovek, údržby domovního a bytového
fondu byla v menší míře prováděna také
výstavba bytů a rodinných domků. Z vět-
ších stavebních akcí bylo dokončeno
výbojkové osvětlení podél dnešní
Náchodské ulice za 832 tisíc korun, proti
chvalskému hřbitovu byla započata
výstavba velké čerpací benzinové stanice
a národní podnik Vojenské stavby prová-
děl stavbu učňovské školy s internátní

ubytovnou
Dění v oblasti dopravy bylo shrnuto takto:
Osobní železniční doprava se na naší trati
zlepšila nasazením nových vlakových
souprav s delšími vagóny a pohodlnější-
mi místy pro cestující. Nákladní železniční
doprava ač velmi čilá a u nás využívaná
ztrácí význam na kratší vzdálenosti. Začí-
ná převládat nákladní autodoprava, která
zvyšuje provoz na silnicích. Velké závody
si začínají zřizovat vlastní autodopravu,
takže nákladních aut jezdí na naši hlavní
silnici víc než osobních. Narůstá také
nájemná nákladní autodoprava, také v
rámci činnosti místního komunálního
podniku se v tomto roce rozšířila možnost
provozovat nákladní autodopravu formou
zvláštního zapojení. Vlastník nákladního
auta si při začlenění do komunálu sjednal
výši měsíčního odvodu ze své činnosti s
tím, že sám účtoval, hradil režii, opravy,
amortizaci vozidla a zbytek si ponechal
jako svůj výdělek. Autobusová doprava
se v tomto roce na základě odůvodně-
ných připomínek zlepšovala jen nepatrně,
rozšiřovalo se ale užívání vlastních
dopravních prostředků, aut a motocyklů,
naopak ubývalo jízdních kol, která se stá-
vala spíše prostředky sportovními a rekre-
ačními. Závěrem se konstatuje, že
následkem rozvoje motoristické dopravy
jsou lidé pohodlnější, a chůzi, která je tak
významná pro zdraví člověka, stale více
omezují.
Kromě souhrnných informací o počtu tříd
a dětí na začátku školního roku, které se
od předchozího roku příliš nelišily, bylo
poznamenáno, že školy v roce 1967
potřebovaly z rozpočtu obce na svou čin-
nost celkem 968.378 Kč, k tomu přispěl
NP Drůbežnictví Xaverov pro potřeby
první mateřské školy na Křovinově
náměstí částkou 39 tisíc korun. Uvedený
objem prostředků se netýkal platů učitelů
a dalších zaměstnanců škol, které byly
hrazeny ONV. Největší náklady předsta-
vovalo topení.
Zvláštní škola byla toho roku rozšířena o
další tj. třetí oddělení. S novým názvem
Lidová škola umění, bývalá hudební
škola, měla v roce 1967 zapsáno 140
dětí, které se učily hře na klavír, housle,
klarinet a akordeon. Výsledky svých snah
předvedly na velmi zdařilém žákovském
koncertě.
Ze záznamů o kulturním dění jsou zvláště
důležité dva následující: V prvním je uve-
deno, že po společné poradě Osvětové
besedy, divadelního souboru a Okresního
domu osvěty bylo rozhodnuto, aby se s
platností od 1. ledna 1967 stal náš diva-
delní soubor okresním divadelním studi-
em začleněným do rámce okresního
osvětového domu. To znamenalo konec
našeho samostatného divadelního ochot-
nictví, které trvalo přes osmdesát let. Pře-
vod byl ujednán s podmínkou, že ustave-
né divadelní studio bude divadelní zkouš-

ky konat u nás a že u nás také jako první
uvede každou svou premiéru. Po krátkém
živoření ale divadelní studio zaniklo.
Ve druhém zápisu je pak uvedeno, že se
Horní Počernice dočkaly zvěčnění v textu
písně. Jednalo se o moderní beatovou
skladbu s názvem Lyrická ze středních
Čech od skladatele Karla Mareše a Edu-
arda Krečmara, která byla nahrána na
gramofonovou desku Supraphon č.
013829. Zpěvačka Yvonne Přenosilová z
divadla Semafor v ní zpívá: "Až vyjde
večernice nad Horní Počernice, a po tom
plakání před spánkem, oči si usuším
copánkem, nebo� jak radí mi přátelé, na
všechno musí se vesele." 
K činnosti TJ Xaverov kopaná bylo
poznamenáno, že jeho přidružení k Drů-
bežnictví Xaverov bylo velmi prospěšné.
Jednota má už na hřišti dvě mužstva
dospělých, jedno dorostenecké a dvě
družstva žákovská, celkem asi osmdesát
hráčů. Mnoho bude ale muset být udělá-
no na hřišti, které je pouze škvárové a
také v technickém zázemí, které je v
zanedbaném stavu. To vše se stalo před-
mětem jednání s patronátním závodem,
které bylo zakončeno návrhem postup-
ných kroků v následujících letech.
Úroveň zdravotnictví byla v roce 1967
hodnocena takto: Zdravotní středisko je
umístěno v domě, který byl v roce 1938
postaven pro bývalou Kampeličku. V pří-
zemí je umístěna ordinace dětského léka-
ře a místnost pohotovostní lékařské služ-
by. V prvním poschodí jsou ordinace
dvou obvodních lékařů, v podkroví dvě
ordinace zubní. Pohotovostní služba je v
provozu od 17 do 7 hodin ráno a slouží i
ostatním okolním obcím Úvaly, Újezd,
Běchovice, Dolní Počernice a Satalice.
Odborné lékařské služby zajiš�uje praž-
ská nemocnice v Klimentské ulici, hospi-
talizace nemocnice v Měšicích pro choro-
by vnitřní, v Brandýse nad Labem pro chi-
rurgii a gynekologii s oddělením porod-
nickým. Sanitní služba je zajiš�ována dis-
pečinkem v Čakovicích.
Ve statistice roku 1967 se uvádí 125 naro-
zených dětí, 84 úmrtí, 126 uzavřených
manželství a 28 rozvedených. Z uvedené-
ho počtu zemřelých bylo pět smrtelných
úrazů - dvě autonehody, dvě vraždy a
jedna sebevražda. Zvláš� dva případy
byly tragické: dvě nervově nemocné
maminky zabily své děti ve stáří tří měsí-
ců a půl roku. Jedna z nich potom spá-
chala sebevraždu.
V souhrnu záznamu za rok 1967 je pak
uvedeno, že dne 27. ledna zemřel vážený
počernický občan Ing. Karel Tomáš,
letecký konstruktér, jeden ze zakladatelů
československého leteckého průmyslu.
Pochován je na chvalském hřbitově a na
jeho počest byla pojmenována jedna z
našich nových ulic.

Ing. Hubert Antes, kronikář

Co ještě bylo zaznamenáno: 34. putování časem

HISTORIE DÁVNÁ I NEDÁVNÁHISTORIE DÁVNÁ I NEDÁVNÁ
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Myslete na léto 
už nyní

I když se zatím zdá, že letní prázd-
niny jsou daleko, v Domě dětí na
ně myslíme už te.
Na letošní prázdniny nabízíme
mimo florbalového soustředění
/pokud se stanete členy našeho
florbalového oddílu, budete i vy
mít možnost účastnit se těchto
sportovních soustředění, třeba
hned o příštích prázdninách/, dva
dětské tábory:

28.7. - 4.8.2007
letní tábor 

Horní Malá Úpa, 
penzion Zámeček

Tábor má všeobecné zaměření,
sportovní hry, soutěže a výlety.

6.8. - 18.8.2007
letní tábor 

Bartošova pec, 
Český ráj  

Do vybavení penzionu patří bazén,
hřiště na beach volleyball, venkov-
ní ping-pong, ohniště, možnost
zapůjčení kol včetně helmy, mož-
nost sjezdu na malém raftu po
Jizeře.

Pozor!
Nudíte se doma? Nechce se vám
navštěvovat pravidelnou činnost?
Trávíte čas lelkováním po ulicích
nebo doma u televize? Chcete to
změnit a dělat něco zajímavého a
užitečného? Právě pro vás je u nás
připraven Volný klub. 
Každé úterý a pátek  od 13.00 do
16.00 si můžete přijít k nám do
DDM zahrát deskové hry. Vybrat si
můžete z pestré nabídky nejrozma-
nitějších napínavých her. 
Vstup je zdarma.

Nemusíte ale pouze hrát hry, vyu-
žijte svůj čas k získání nových
informací, k popovídání s kamará-
dy. Přijte s nápadem, co byste
chtěli dělat. Vaše nápady rádi
vyslechneme. Společnými silami
se nám jistě podaří vybudovat
prostředí, které bude zajímavé a
přínosné i pro vás. 
Těšíme se na vás na všechny

Mgr. Kateřina Francová, ředitelka
a kolektiv zaměstnanců DDM

Horní Malá Úpa

Bartošova Pec

Děti se připravují na táborový karveval
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Upozorňujeme na některé nové tituly v naší knihovně:

17

Ondřej Neff
Rock mého života 

Další sci-fi dektivka
z prostředí měsíčního
habitatu Arkádie. Čtenář
se zde opět setkává
s Kubou Nedomým,
Dědkem Čmuchákem
a Su Wang-Li, hrdiny
románu Měsíc mého

života a povídek, jako byly Hlídka 2
nebo Kukaččí vejce. 

Bodil Jönssonová
Deset myšlenek o čase

Nemáte nikdy čas, nic nestíháte a marně
se snažíte šetřit časem? Švédská fyzička
a spisovatelka Bodil Jönssonová, profe-

sorka na technické uni-
verzitě v Lundu, se
zamýšlí nad vnímáním
času a ukazuje, jak se
vztah k němu v moderní
době změnil. Jako
bychom zapomněli, že
čas je naše jediné pravé
bohatství. Proto bychom

se měli naučit prožívat naplno každičký
okamžik svého osobního času. Jinak
nám žádné technické vymoženosti
nepomohou nad časem vyzrát. V knize
Deset myšlenek o čase autorka poskytu-
je řadu praktických rad a tipů, jak může-
me snadno změnit životní styl a konečně
přestat být otroky svého času. 

Pohřbení ve snu
Deset a jedna japonská
detektivka

Soubor jedenácti povídek odráží vývoj
a proměny japonské detektivní prózy od

druhé světové války,
tedy od doby, kdy se
detektivka v zemi vychá-
zejícího slunce etablova-
la jako moderní literární
žánr. Přitom právě krátký
rozsah je pro japonskou
detektivku typický -
horečné tempo života ve

městech neposkytovalo dost klidu ke
čtení dlouhých románů, a tak napínavé

povídky se záhadou poskytovaly jednu
ze čtenářsky vděčných alternativ. Kromě
detektivek obsahuje sbírka povídky, ve
kterých po letech nečekaně vychází
najevo, že dávné tragické události byly
ve skutečnosti zločiny, dále texty s nad-
přirozenými až strašidelnými prvky nebo
psychologické povídky, které se zabýva-
jí selháním lidské povahy v mezní situa-
ci.

Pavel Taněv
Hřebci nepatří do guláše

Titul knižního rozhovoru s biologem
a filosofem Stanislavem Komárkem
Hřebci nepatří do guláše ke kulinární

metafoře přímo svádí.
Jestliže excelentní publi-
cista a dlouholetý peda-
gog v rozhovoru
s redaktorem Reflexu
Pavlem Taněvem tvrdí,
že je protismyslné plýt-
vat vysokým a kultivova-
ným pro nízké a sprosté

cíle, pak tahle kniha je čímsi jako pikant-
ním jemným nářezem. O Stanislavu
Komárkovi a jeho Jungem inspirovaném
pohledu na svět se čtenáři pravidelně
novinově i knižně vydávaných fejetonů
mnoho nového nedozvědí, ale to známé
a osvědčené dostanou ve stručné, kon-
centrované a snadno stravitelné podo-
bě. Jako "Komárek pro začátečníky"
poslouží tahle kniha dobře.

Kateřina Trlifajová
Osamělý myslitel 
Bernard Bolzano

Kniha chce předvést Bolzanovo dílo jako
důkladné, stále živé a v mnoha ohledech

předbíhající svou dobu.
Vedle příspěvků Marty
Vlasákové, Pavla Mater-
ny, Petra Vopěnky, Kate-
řiny Trlifajové, Jiřího
Fialy, Heleny Lorenzové
a Petra Urbana obsahuje
sborník první český pře-
klad Bolzanova článku

o trojrozměrnosti prostoru a překlady tří
bolzanovských rukopisů Jana Patočky. 

Milí naši čtenáři,
dojmy a postřehy z akce Noc s Anderse-
nem přineseme v příštím čísle HPZ, ale
mnozí z vás si kladou otázku, jak vlastně
tahle myšlenka vznikla a kdo byl jejím
autorem.
Tak tedy vězte, že tento nápad se zrodil
před sedmi lety v jedné knihovně na
Moravě, konkrétně v Knihovně BBB (Bed-
řicha Beneše Buchlovana) v Uherském
Hradišti. Autorkami byly dvě knihovnice
Hana Hanáčková a Mirka Čápová.
Dnes je to akce Klubu dětských knihoven,
Svazu knihovníků a informačních pracov-
níků ČR a stovek městských, obecních i
školních knihoven a také několika škol,
družin, nemocnic a  domů dětí. Tento
"zdravý virus" se rozšířil i do sousedních
zemí, například Polska, Slovenska,
Ma�arska a Slovinska. Organizátoři touto
akcí připomínají mimo jiné Mezinárodní
den dětské knihy (2. duben - den naroze-
ní dánského pohádkáře H. Ch. Anderse-
na 1805 - 1875), zároveň s ní končí kam-
paň Březen - měsíc internetu.

Senioři 
se v naší knihovně činili
Naše výzva Internet pro znevýhodněné
nezůstaly bez odezvy. K naší radosti byl
velký zájem  převážně z řad našich star-
ších spoluobčanů. Za laskavé a trpělivé

asistence naší kolegyně Ing. Zdeňky
Krauzové postupně opadávala hrůza z
počítačové myši a nejisté klikání se
pomalu ale jistě stávalo samozřejmým.
Po počátečné nejistotě se u všech
zúčastněných probudil zájem o různé
koníčky - od zahrady přes cestování,
čtení denního tisku až k založení e-mailo-
vé adresy. V mnoha případech byly
návštěvy opakované, což svědčilo o kurá-
ži našich návštěvníků. Opět jsme v kni-
hovně obohaceni o vzácnou zkušenost,
že stáří je pojem relativní.

Za kolektiv knihovny 
Božena Beňová, vedoucí
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Krásné jaro, maminky, těhulky a mimin-
ka, v týdnu od 7. do 13. května proběh-
ne TÝDEN RESPEKTU K PORODU. 
Při této příležitosti chystáme tematicky
laděné aktivity: s předstihem kurz
miminkovštiny a kurz masáže miminek
a po květnových svátcích besedu
s porodní asistentkou. Postupně pro
vás zřizujeme knihovnu s tématy těho-
tenství, mateřství, dětství a vše s tím
spojené. 
Ani rukodělná dílna nebude zahálet.
Vašim tvůrčím počinům v jarním duchu
nebudou kladeny žádné meze, a věří-
me, že naše pestrá nabídka vás osloví.
Ohlédneme-li se zpět za měsícem břez-
nem, je nutné podotknout, že MUM byl
vskutku nabitý programem. Začal pro-
bíhat vzdělávací projekt pro maminky,
jehož současné aktivity jsou plně obsa-
zeny. Velký zájem nás velmi těší. Pro-
běhla velice zajímavá, inspirativní
a povzbudivá beseda KDO Z KOHO -
období dětského vzdoru s dětskou
psycholožkou Jungwirthovou. Do naší
"přednáškové dílny" se vešlo osmnáct
maminek a tři děti! I při burze dětského
oblečení se v MUMu dveře netrhly a je
třeba poděkovat všem dobrovolným
pomocnicím. Zbylé oblečení jsme
věnovali uprchlíkům prostřednictvím
Poradny pro uprchlíky.
V měsíci dubnu se můžete hlásit na
jednorázové pondělní motivačně-vzdě-
lávací semináře, navštěvovat PC-učeb-
nu a docházet do pracovně-právní
poradny. Budeme se také bavit, proto-
že i letos vás srdečně zveme na
ČARODEJNICE 2007 na Chvaly, kde
i MUM bude mít svůj stánek.

ČTVRTEČNÍ 
RUKODĚLNÁ DÍLNA
Rukodělné vyrábění pro maminky. Nutno
předem se objednat.

5.4.2007 9.00 - 12.00 
VELIKONOČNÍ ARANŽOVÁNÍ
Velikonoční aranžmá na stůl či dveře, ple-
tení  pomlázky do aranžmá, ozdoba
osení. S sebou zahradnické nůžky,
vyfouknutá vajíčka minimálně10 ks, pří-
padně vlastní osení. Objednávejte se nej-
později dva dny předem u Hanky Jelínko-
vé na 723855260.

jemné a hrubé motoriky, správných návy-
cích a úchopu psacího náčiní, výběru
pastelek a pracovních materiálů, zmíníme
se o vývoji kresby dítěte. Přednáší
Mgr. Dana Vojtovičová.

17.4. a 24.4.2007 10.00 - 11.30 
MASÁŽE MIMINEK 
Dvoudílný kurz masáže miminek
Naučte se masírovat své miminko a upev-
ňovat tak láskyplně váš vztah. S sebou 
nepromokavou podložku a olej (lze u nás
zakoupit). Cena za dvoudílný kurz je
150 Kč, objednávejte se na tel.:
608512891.

10.5.2007 10.00 - 11.00
VITARIÁNSTVÍ
Beseda na zajímavé téma přirozené lid-
ské výživy - syrové rostlinné stravy, bio-
potravin, přírodní léčby, filozofie, ekologie
a celkově povídání na  tématu člověk -
příroda - civilizace.

každé úterý   17.30 - 19.00  
VOLNÝ KERAMICKÝ KLUB 
pro všechny věkové kategorie vede: Jan
Jeslínek. Jednorázové vstupné je 120 Kč
za 90 minut.

JARNÍ BURZA
dětských  potřeb
15.5.2005 9.00 - 12.00  
K prodeji budou sportovní potřeby, hrač-
ky, knížky, golfáče, nosítka, chodítka, dět-
ské sedačky a spousta jiných praktických
potřeb. Neváhejte a přineste do prodeje
vše nepotřebné, proč to skladovat doma?

Barbora Zálohová

Masáže miminek upevňují vztah mezi
matkou a dítětem.

12.4.2007 8.30 - 11.30 
KORÁLKOVÁNÍ - PREMIÉRA
Úžasné vzory a tvary - překrásné náhrdel-
níky, náramky, prstýnky, 3D zvířátka atd.
S sebou děti a dobrou náladu. Objedná-
vejte se u lektorky Markéty Egemové na
776/245450 nebo v MUMU.

19.4.2007 8.30 - 12.00
PLETENÍ Z PEDIGU I.
Velice oblíbený kurz nejen pro pokročilé.
Začátečníci si vyrobí jednoduchou misku
či košíček, pokročilí dle svého výběru
a kuráže. S sebou ručník či zástěru, ostré
špičaté nůžky popřípadě štípací kleště. 

26.4.2007         8.30 - 12.00 
PLETENÍ Z PEDIGU II.
Pokračování kurzu pro opozdilce či nové
košíkáře. S sebou ručník či zástěru, ostré
špičaté nůžky a popřípadě štípací kleště.
Oba kurzy vede Emilka Krajňáková,
objednávat se můžete na 723855260
nebo v MUMU.

3.5.2007 8.30 - 12.00 
BATIKA
Základy vázané, šité a voskové batiky.
S sebou 2 - 3 bavlněná trička světlé barvy
a pracovní oblečení či gumovou zástěru.
Objednávat se můžete u lektorky Hanky
Jelínkové na 723/855260 či nebo MUMU.

10.5.2007 9.00 - 12.00 
MRAMOROVÁNÍ
Jednoduchá technika zdobení předmětů
pomocí mramorovacích barev. Vyrobíte si
dle vašeho výběru malý nebo velký
dárek. S sebou pracovní oblečení. Objed-
návat se můžete u lektorky Hanky Jelín-
kové na 723855260 nebo v MUMU.

BESEDY A ŠKOLENÍ  
Přij�te se vzdělávat. diskutovat a vyslech-
nout doporučení odborníků. 
Vše v rodinné atmosféře, děti můžete vzít
s sebou. Objednávejte se v klubu nebo
na 604234593 u Barbory, kapacita je
omezená. 

10.4.2007 10.00 - 11.00 
MIMINKOVŠTINA
Kurz a beseda o komunikaci s miminky.
Chcete si povídat se svými dětmi, přesto-
že ještě neumíějí mluvit? Přij�te se sezná-
mit se způsobem, který vám to umožní.
Používá se pro slyšící miminka od několi-
ka málo měsíců, ale lze s ním začít
i u starších dětí, kterým se nechce mluvit.
Vede Mgr. Martina Josefová.

12.4. 2007       15.30 - 17.00 
ABY SE JIMDOBŘE 
KRESLILO A PSALO
Beseda o rozvoji grafomotoriky v před-
školním věku a prevenci grafomotoric-
kých obtíží. Hovořit budeme o rozvoji
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Maturity
Oktaváni mají ve zvyku nafotit třídní
tablo. Protože má každý jinou fantazii
a neváhá ji použít, bývají tabla velice
hezká a originální. Profesoři si je
nechávají viset na stěnách kabinetů
jako pěknou vzpomínku na své bývalé
studenty. 

Jistě víte, že maturanti mívají na svých
šerpách kromě nápisu maturant + pří-
slušný rok napsáno také něco dalšího,
obvykle něco chytrého nebo vtipného.
Protože tato hesla stojí za přečtení (napří-
klad já mám pocit, že nápis maturantů
z mého imatrikulačního plesu měl něco
společného s bačkorami, ale už si ani za
milion nevzpomenu, co), rozhodly jsme
se společně s Katkou Sýkorovou a Sárou
Špeciánovou alespoň některé z nich
zpětně dohledat: 2001 - oktáva paní pro-
fesorky Čechákové: "Posse rem esse",
2003 - oktáva paní profesorky Urbanové:
"I nuly mají svůj den", 2004: - oktáva paní
profesorky Svobodové: "Pa pa Po…",
2005 - oktáva pana profesora Nečiny:
"Studenti - pokažená série, pan profesor -
výrobce série" a 2007 - oktáva paní profe-
sorky Šafaříkové: "29.935, kdo dá více?"

Lucka Slavníková, 
studentka

V pondělí 29. ledna se konal 10. školní
maturitní ples.  Už několik týdnů předem
nás na něj lákali studenti s pozvánkami,
plakáty a školní rozhlas. Jelikož jsem byla
naposledy na vlastním imatrikulačním
plesu, rozhodla jsem se spolu se svými
kamarádkami jít to,,omrknout". 
Okolo sedmé hodiny jsme dorazili do
Národního domu na Smíchově, ze které-
ho přímo vyzařuje slavnostní atmosféra.
Všichni zúčastnění se začali shromaž�o-
vat v hlavním sále, kde právě začínal první
bod programu - slavnostní úvod a před-
tančení. Pak nastoupili primánci k svému
slavnostnímu přijetí. Naši malí studenti
byli dokonce tak nervózní, že se stala
nečekaná nehoda a s ní se odhalil menší
problém s úklidovou službou… Dívky
z primy A a primy B si připravily krásné
vystoupení, po kterém následovalo šer-
pování maturantů. Zájemci o tanec měli
posléze příležitost se předvést na taneč-
ním parketu. My ostatní, kterým se do
tance moc nechtělo, jsme si popovídali
s profesory, kteří na naší škole už neučí.
V jedenáct hodin jsme se konečně
dočkali vrcholného bodu večera - překva-

Imatrikulace
Imatrikulace primánků probíhají vždy na
začátku plesu, dřív než se vše začne točit
kolem maturantů. Pro mladé studentíky to
musí být opravdu veliký zážitek. Z dívek
se na chvíli stanou komtesy, z chlapců
mladí gentlemani a předvedou nám své
nacvičené tanečky. Nebo, chcete-li, dívky
musejí přetrpět  boty s podpatky, vrtět se
v pro ně nezvyklých šatech a dávat při
tom pozor na své účesy, chlapci se
budou s nepřítomným výrazem v obličeji
potit v pracně sehnaných oblecích
a naleštěných botách a snažit se vyhnout
všudypřítomnému fotografovi a příbuzen-
stvu. Nakonec pro naše potěšení budou
primáni společně poskakovat po sále, při-
čemž velice pravděpodobně někdo

uklouzne na lesklém parketu. Te� mě
napadá, nebylo by zajímavé, zjistit, který
rok klouzala podlaha nejvíc?
Samozřejmě nejde vždy vše jako po
másle a sem tam se vyskytne nějaký
zádrhel.  Já i můj bratr (on o dva roky
později)  jsme měli oba stejný problém se
stužkami. Přehodili nám barevné kombi-
nace, tu co jsme chtěli my, dostala para-
lelní třída a naopak. Jen si to představte,
očekáváte temně modrou stužku se záři-
vě stříbrným nápisem a najednou zjistíte,
že vám na šaty připínají obyčejný černý
nápis na světlounce modrém podkladu.
No není to žádná tragédie, já vím, ale víte,
kolik práce nám dalo dohodnout se ve
třídě na té jediné správné kombinaci?

Lucka Slavníková, 
studentka

pení maturantů. To bylo jedním slovem
fascinující. Všichni jsme stáli div ne
s otevřenou pusou a pozorovali neuvěři-
telnou sehranost v hraní na ,,nástroje"
jako krabice a valchy. Pro velký úspěch
se celé vystoupení opakovalo. 
Myslím, že ples se velmi povedl. Setkali

Desátý maturitní ples gymnázia v Národním domě na Smíchově

Imatrikulace primánků probíhají vždy na začátku plesu.

jsme se zde i se studenty, kteří už mají
maturitu na našem gymnáziu za sebou.
Myslím, že ples patří k nejpříjemnějším
zpestřením školního roku, a příští rok ho
opět ráda navštívím.

Lucka Šlemrová, 
studentka

Velký úspěch zaznamenalo vystoupení s hrou na netradiční nástroje.

ŠKŠKOLOLYY
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Poezie v ZŠ Spojenců 
V základní škole Spojenců  proběhlo
v měsíci březnu školní kolo Pražského
poetického Setkání, kterého se zúčastnilo

deset žáků. Komise -  učitelky Jarmila
Rutnerová a Jana Mejdrova - vybrala čtyři
nejlepší recitátorky, které reprezentovaly
naši školu 15. března 2007 v obvodním
kole. Jeho organizátorem byla městská
část Praha 14. Magda Němcová recitova-
la báseň Každý mluví, tak jak umí od Jiří-
ho Žáčka, Anna Beránková Kuřátko
a obilí od Františka Hrubína, Tereza Fog-
larová Co jsem viděl na Venuši od Jiřího
Žáčka a Magdaléna Pařízková Lesní
zvonky od Josefa Sládka. Krásné 3. místo
obsadila Terezka Foglarová, která dostala
čestné uznání. 

Mgr. Na�a Blesková, ředitelka

Pondělí 2. dubna v 17.45
Koncert pěveckých sborů Malíček
a Paleček na Velikonočních trzích na
Staroměstském náměstí
Úterý 17. dubna v 18.00 
Společný koncert žáků ZUŠ 
Horní Počernice a žáků ZUŠ Teplice 
v Divadle Horní Počernice
Pondělí  23. dubna v 18.00 
Hudební večer v sále ZUŠ
Pondělí 30. dubna v 18.30 
Festival nejmladších klavíristů 
v Břevnovském klášteře

SOUTĚŽE ŽÁKŮ ZUŠ ČR
Ve dnech 12. a 13. března se v sále
ZUŠ Taussigova 1150 v Praze 8 konalo
krajské kolo celostátní soutěže žáků
ZUŠ ČR v komorní hře s převahou
dechových nástrojů. 
Blahopřejeme našim souborům, které
uspěly takto: 
Klarinetové kvarteto - ČU I. stupně,
kat. 2A - J. Sedlická, L. Skálová, M.
Sedláková, T. Zloužeová
Klarinetové trio - 2. místo, kat. 2A
O. Weigricht, J. Holešovský, J. Regál
Saxofonové kvarteto - 1. místo
s postupem do celostátního kola, kat.
2A - N. Havlová, L. Rehberger, T. Králo-
vá, A. Prudilová
Klarinetové trio - 3. místo, kat. 3A  
L. Zíka, V. Pluhař, S. Slováček
Saxofonové kvarteto - 1. místo
s postupem do celostátního kola, kat.
3A - M. Rosík, A. Prudilová, D. Vyslou-
žil, M. Klíma
Klarinetové kvarteto - 3. místo, kat. 4A
P. Kudera, M. Korvas, M. Klečka, P. Český

INOSKOP
FZŠ Chodovická uspěla ve výběrovém
řízení za účasti škol v projektu ROZVOJE
SÍTĚ PRAŽSKÝCH INOVUJÍCÍCH ŠKOL
(INOSKOP), který získal finanční podporu
z Evropského sociálního fondu EU v
rámci JPD 3 a je spolufinancován ze stát-
ního rozpočtu ČR a rozpočtu hl. m. Prahy.
Odbornou garanci projektu včetně vedení
odborných seminářů převzala UK Peda-
gogická fakulta v partnerství s odborem
školství magistrátu hl. m. Prahy.

Sportovci, žáci 5. ročníku!
Fakultní základní škola otevírá od
září 2007 sportovní třídu (od 6. roční-
ku) se zaměřením na atletiku, fotbal
a odbíjenou. Přihlášku si můžete
vyzvednout v naší škole, stáhnout si
ji na 
wwww.fzschodovicka.praha.indos.cz
Můžete ji také přinést osobně nebo
zaslat do 27.4. na adresu FZŠ Cho-
dovická 2250, 193 00  Praha 9.
Termín talentových zkoušek je 

10. května 2007
Bližší informace na tel.: 281 922 171.
Přijímáme žáky i do sportovních tříd

vyšších ročníků.
vedení FZŠ

KARLOVARSKÝ SKŘIVÁNEK 2007
Ve dnech 7. - 9. března se konalo kraj-
ské kolo XII. ročníku pěvecké soutěže
Karlovarský skřivánek. Erika Bouchare-
chasová z pěvecké třídy M. Bachůrkové
získala 3. místo v kategorii A2. 
Blahopřejeme.

ČARODĚJNICE 2007
V pondělí 30. dubna se na této tradiční
akci na Chvalech v části odpoledního
hudebního programu představí i naše
soubory. Se svým repertoárem vystoupí
rocková skupina Be Toon, žáci pěvec-
kého oddělení a Junior Band. 

FESTIVAL 
ORCHESTRŮ V OLOMOUCI
Ve dnech 3. - 5. května se náš Junior
Band zúčastní festivalu orchestrů v Olo-
mouci. Jedná se o další akci v rámci
spolupráce naší školy a ZUŠ Žerotín
Olomouc. Tentokrát nás čekají koncerty
dva. První ve čtvrtek v Jazz Tibet clubu
a druhý v pátek v Redutě v sále Morav-
ské filharmonie. 

PŘIPRAVUJEME NA KVĚTEN  

Koncerty pro MŠ a I. stupeň ZŠ
Divadlo Horní Počernice
Koncert absolventů ZUŠ
v Libeňském zámku
Hudební odpoledne na Chvalech 
II. ročník festivalu studentských
orchestrů 26. 5. od 15 do 20 hod.

Libor Zíka, 
ředitel ZUŠ

Saxofonové kvarteto: M. Rosík, A. Prudilová, D. Vysloužil a M. Klíma.
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V prvním březnovém týdnu jsme na
naší škole přivítali profesora Williama
Mackaye z akademie Kilmarnock ve
skotském Glasgow. 

Jeho návštěva začala rozhovorem s ředi-
telem Mgr. Romanem Liškou, potom pro-
bíhala přednáška o školském systému
Velké Británie. Nejzajímavější ale bylo
povídání o Skotsku a barvité vyprávění o
tradičních skotských fenoménech jako
jsou skotské sukně - kilty, o proslulé lako-
tě, skotské whisky i nepříznivém počasí.
A víte, že ve Skotsku mají svůj vlastní par-
lament? To vše, proloženo osobními pro-
žitky a podáno s nefalšovaným vlastenec-
tvím, dokázalo naše studenty doslova při-
bít na pohodlné sedačky v nové zasedací
místnosti domova mládeže. William Mac-
kay hovořil  srozumitelnou angličtinou,
takže dobře rozuměli i studenti, kteří se
angličtinu učí jen druhým rokem, hodně
jim také pomohly prezentované obrázky.
Není tedy divu, když studentům navrhnul
vytvoření společného projektu obou spo-
lupracujících škol, že byl jejich ohlas

Školní kolo SOČ se na naší škole konalo
14. března 2007. Zúčastnily se ho dvě
studentky, které zpracovávaly tato téma-
ta: Veronika Kalicovová - agresivita, agre-

se dětí a mlá-
deže a Lucie
Stehlíková -
nezaměstna-
nost.                 
Komise SOČ
pracovala ve
s l o ž e n í :
Mgr. R. Liška -

předseda, RNDr. P. Maršíková
a PaeDr. V. Turek, členové. Práce, které
soutěžily ve školním kole, byly velmi kva-
litní a studentky při prezentaci a obhajobě
svých prací používaly audiovizuální tech-
niku. Obě práce byly navrženy do dalšího
kola.
Práce V. Kalicovové (foto dole) se zabývá
vhodně zvoleným tématem, které odpoví-
dá zkušenosti z oboru zájmu autorky.
V úvodu zaujme anotace ve dvou světo-
vých jazycích, která umocňuje profesio-
nálně uchopené pojetí. Autorka člení
práci na část teoretickou, která vychází
z citovaných odborných pramenů, a část
praktickou, která vykresluje skutečně exi-
stující formy šikany. Jelikož se práce
zabývá tématem šikany studenta studen-
tem, která vychází z lidem přirozené agre-
sivity, přibližuje čtenáři velmi zajímavou
oblast. 
Práce L. Stehlíkové zaujala výběrem

Počátky spolupráce s akademií ve skotském Glasgow

Studenti provedli 
skotského hosta 
starou Prahou
V souvislosti s návštěvou Williama Mac-
kaye na naší škole bylo naším úkolem
provést ho historickým centrem Prahy,
které mu bylo dosud neznámé. Naše
cesta začala u Národního divadla, které
ho svou architekturou velmi zaujalo. Přeš-
li jsme na druhý břeh Vltavy a lanovkou se
nechali vyvézt na Petřín, odkud se nám
naskytl krásný výhled na Prahu. Na neda-
lekém Malostranském náměstí nás pan
Mackay pozval na malé občerstvení, při
kterém jsme stihli probrat všechno
možné: od školství přes cestování až po
fotbal. Po Karlově mostě jsme se dostali
do malebných uliček Starého Města a na
Staroměstské náměstí, kde jsme si s
ostatními turisty počkali pár minut na
orloj. Naše procházka skončila pohledem
na Václavské náměstí, odkud náš host
odjel zpět do svého hotelu. Jeho návště-
vu považujeme za velmi přínosnou, pro-
tože jsme si zdokonalili angličtinu a
dozvěděli se mnoho zajímavého o Skot-
sku.
Při společné večeři s ředitelem školy a
profesorkou anglického jazyka se
domlouvaly další body vzájemné spolu-
práce. Zdá se, že vedle projektů s fran-
couzskou a švédskou střední školou se
rýsuje další nadějná spolupráce, další pří-
ležitost pro nás studenty, tentokrát "skot-
ská". Tak držíme palce a good luck!

Jana Šašáková a Filip Škaloud, 
studenti P3D

Školní kolo středočeské odborné činnosti 
na střední odborné škole pro administrativu EU

velmi aktuálního a společensky důležité-
ho tématu. Autorka se zabývá otázkou
hledání zaměstnání v součinnosti s úřady
práce, snaží se vysvětlit podstatu jejich
fungování, pracovní náplň a význam.
Velký důraz je kladen na objasnění vztahu
konkrétního ekonomického subjektu ke
ztrátě zaměstnání, rekvalifikacím, resp.
aktivní snaze najít nové zaměstnání. Také
prezentace a obhajoba její práce byla na
vysoké úrovni.

RNDr. Pavla Maršíková, 
zástupkyně ředitele školy

kladný. Te� nás tedy čeká administrativní
uvedení projektu do života a doufáme, že
se už brzy uskuteční první výměnný

pobyt studentů a společný projekt se
zdárně rozběhne.

Renata Fraňková, 
profesorka anglického jazyka

Profesor William Mackay zaujal studenty vyprávěním o skotských tradicích.
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Přij�te se podívat, jak to u nás chodí:

PRAVIDELNÉ BOHOSLUŽBY
každou neděli 9:00 - 10:00
BESÍDKA
nedělní program pro děti v čase boho-
služeb
VEČERNÍ SETKÁNÍ
neděle 19:00 - 20:00 
(mimo letní prázdniny)
úterý 19:00 - 20:00
DOMÁCÍ SKUPINKY
manželské páry, senioři, mladí lidé,
dámské skupinky
ČAJOVNA
každou poslední sobotu v měsíci 
17:00 - 19:00
KUŘÁTKA - klub maminek s dětmi

Myslím, že pokácení téměř stoletých lip
v Komárovské ulici už není aktuálním
tématem přinejmenším proto, že stromy
už pokáceny byly. I když jsem se jako
odpůrce jejich odstranění s touto realitou
smířil a už se k tomu nechci vracet, nemo-
hu nechat bez odezvy přinejmenším
zavádějící článek člena komise životního
prostředí Pavla Wágnera v HPZ 3/2007.
Je bohužel pravda, že zmiňované lípy
byly dlouhodobě zanedbávány. Zde se
nabízí otázka:
proč a kým? Ale není pravda, že by tyto
stromy byly někdy seřezány tzv. na hlavu.
Lípy byly stejné jako ty zbylé v ulici Komá-
rovské mezi ulicí Otovickou a dráhou, což
mohu doložit fotodokumentací. Také jsem
viděl znalecký posudek v rámci projekto-
vé dokumentace, z něhož plyne, že stro-
my nejsou na odpis. Byl jsem osobně
u jejich samotného kácení a mohu pro-
hlásit, že byly naprosto zdrávy bez jaké-
koli hniloby a dutiny. Možná si pan Wág-
ner spletl ulice, protože lípy seřezané na
hlavu jsou v ulicích Chodovická a Dobšic-
ká. 
Chápu argumentaci o možnosti poškoze-
ní kořenů při bagrování kanalizace, ale
potom nerozumím tomu, proč zůstaly

nedotčeny všechny lípy v ulici Otovické
mezi ulicemi Ve Žlíbku a Plkovskou
(u tenisu), i když kanalizace vede pouze
dva metry od jejich kmenů. Také srovnání
s ulicí Běchorskou, kde byl opravdu vysá-
zen odpovídající počet nových stromů, je
absolutně nepřijatelné. Vždy� místo dese-
ti odstraněných stromů mají být ve stej-
ném úseku vysazeny pouze tři a to vzhle-
dem ke konfliktu s inženýrskými sítěmi. To
bych sice pochopil, ale jak si mám potom
vysvětlit, že hned za rohem v ulici Otovic-
ké je projektováno vysázení několika stro-
mů (což mne velmi těší) a to přímo nad
kabely elektrické sítě a veřejného osvětle-
ní? Další zajímavostí je, že přívodní kabe-
ly trafostanice postavené kolem roku
1970 na rohu Komárovské a Otovické
byly v té době položeny relativně hluboko
přímo pod kořeny stromů, aniž to na
dotyčných lípách po cca pětatřiceti letech
zanechalo viditelné následky.
V každém případě jsou stromy a s nimi
i jedna z posledních přirozeně zastíně-
ných ulic pryč.
Někdo je asi rád, někomu to nevadí, ale
mě ano.

Miroslav Koštel

každé 1., 3. a 5. pondělí 10:00 - 12:00
DOROST 
pátek 17:00 - 18:45  (10 až 15 let)
Výklub - info: www.pocernice.dorost.cz
MLÁDEŽ 
Pátek 19:00 
KURZ ANGLIČTINY S RODILÝM
MLUVČÍM
každé pondělí 18:00 - 19:30 
(ve školním roce)

Duben 2007 
Květná neděle - 1.4. v 9:00 
Slavnost Beránka - pátek 6.4. v 18:00  
Velikonoční výlet - sobota 7.4. 
(sraz Ve Žlíbku 168/8 v 9:00)
Buřty s sebou!
Neděle vzkříšení - 8.4. v 9:00

Opravdu bylo nutné kácet stromy 
u České spořitelny?

Žáci ZŠ Ratibořická 
a Paragraf 11:55
Je za pět minut dvanáct, je nejvyšší čas
dodržovat zákony, tak zní motto projektu

Paragraf 11:55, jehož
hlavním cílem je v letoš-
ním ročníku zvýšení
právního povědomí

žáků a znalost zákona, který zakazuje
prodej tabákových výrobků mladým
lidem do 18 let. O tomto zákonu existuje
jen minimální povědomí a jeho porušová-
ní je společností obecně tolerováno.
Postupové vědomostní soutěže pro žáky
5. - 9. tříd základních škol se v březnu
zúčastnila také ZŠ Ratibořická. Místosta-
rosta a člen poroty Tomáš Kádner ocenil
dobré výkony našich žáků, kterým jen
o pár bodů uniklo první místo.

DM

Sto let skautingu 

Rok 2007 je pro všechny skauty světa
rokem oslav. Skauting slaví sto let od
svého založení. Zakladatel světového
skautingu Robert Baden Powell vyrazil
v létě roku 1907 s partou kluků na ostrov
Brownsea a uspořádal tam první skaut-
ský tábor na světě. Následujícího roku
zahájila svou činnost první skautská
organizace The boy scouts a Powell se
stal prvním skautským náčelníkem. Jeho
manželka zanedlouho poté založila také
dívčí oddíl. 
Kořeny českého skautingu jsou spjaty se
jménem Antonín Benjamin Svojsík. Tento
cílevědomý muž rozšířil skautské nadše-
ní i do českých zemí. Oficiální skautská
organizace Junák český skaut vznikla
v roce 1914. V některých obdobích však
její činnost narážela na odpor vlády.
V období protektorátu a za doby komu-
nistického režimu byla dokonce třikrát
oficiálně zakázána a zrušena. Mnoho
skautských činovníků bylo v padesátých
letech z politických důvodů odsouzeno
k dlouholetému vězení. Tím se však
skauting o to víc dostal do obecného
povědomí lidí. I přes zákazy komunistů
se skauti stále scházeli a pokračovali ve
své činnosti a dodnes jsou nejpočetnější
mládežnickou organizací světa. Náplní
skautského hnutí je výchova mládeže
s cílem navázat kontakt s přírodou. Skaut
se zároveň snaží rozšířit mladým lidem
obzor a naučit je něco víc než jen to, co
si odnesou ze školy. 
Po celém světě se letos skauti účastní
nejrůznějších oslav. V České republice se
například pořádá Slavnost skautských
šátků  nebo výstava Sto let, kde si
návštěvníci budou moci prohlédnou foto-
grafie například z Šátkové slavnosti či
z jiných oslav všude po světě. 

J. Schovánková a K. Jarolímková, 
27. středisko Oheň Horní Počernice

Najdete nás v ulici Ve Žlíbku 168, Tel.: 281 924 020,
mobil: 775 606 986, e-mail: miloslav.kloubek@cb.cz

Budeme se na vás těšit.

Setkání
bývalých členů skautské organizace

a jejich přátel v Horních Počernicích 
se koná v sobotu 14. dubna 2007 v Domečku od 14 hodin.
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Firma Isermat CZ s.r.o. zabývající se
pronájmem stavebních strojů hledá 

asistentku ředitele
Náplň práce: administrativa, fakturace, zadávání objedná-
vek, komunikace se zákazníky, komunikace s centrálou ve
Francii. Požadavky: velmi dobrá znalost francouzštiny, flexi-
bilita, samostatnost, ochota pracovat v provozních podmín-
kách půjčovny strojů. Nabízíme: výhodné platové podmínky,
pracoviště v Horních Počernicích. 

Nástup: 1. 6. 2007
Kontakt: ing. Karkula, Isermat Cz s.r.o., Lukavecká 1732,
Praha 9, tel: 284 093 409, 774 620 081, email:
isermatcz@orange.fr.

40 lékařů za 2 hodiny
Centrum biorezonančního počítačového vyšetření

ABIRON
Tel.: 731 768 623, 731 459 751, Roháčova 81, 

Praha 3 - Žižkov
e-mail: abiron@email.cz

Absolutně bez bolesti

Bez jakéhokoliv škodlivého ozařování

Identifikace veškerých alergenů, virů, bakterií

Rozpoznání vašich nemocí

Osobní přístup ke každému klientovi

Náležitá pomoc při řešení Vašich zdravotních obtíží

Toho všeho dosáhneme vyšetřením vašeho organismu
na unikátním přístroji za pomoci biorezonanční počíta-
čové technologie. Další informace najdete na interneto-
vých stránkách www.abiron.cz nebo na výše uvedených
telefonních číslech.

Chcete být zdraví?

vyšetření 
organismu

Městská část Praha 14, Úřad městské části, 
vyhlašuje výběrové řízení na 
obsazení pracovního místa: 

Provozní manažer
Centra vzdělávání a veřejného internetu

(budova centra v Maňákově ulici č.745, 
Praha 9 - Černý Most). 

Bližší informace na webových stránkách úřadu
www.Praha14.cz, odkaz volná místa.

Projekt k nahlédnutí po domluvě na telefonu:
281005253, Dana Davidová. 

Pekařství 
Oto Komárek, s.r.o.
Žijme zdravě - 3 x denně čerstvé pečivo
Otevíráme nové pekařství v Horních Počernicích
Nabízíme sortiment běžné denní pekařiny
Chleby - světlé i tmavé
Běžné pečivo - rohlíky, housky
Jemné pečivo - koláče, koblížky
Cereální - z tmavých a vícezrných směsí
Zákusky včetně dortů na objednávku
Doplňkový sortiment - chlebíčky, noviny
Otevírací doba: Po - Pá 6.00 - 17.00, So 7.00 - 12.00
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AUTODOPRAVA
NONSTOP

Milan Petružálek
Novozámecká 520, 190 12 Praha 9

Tel.: 281 931 419, Mobil: 603 242 142, Fax: 281 931 512

odvoz kontejnery,
sutě, odpad, písky,
přeprava materiálu
AVIA, LIAZ, TATRA
zemní práce UNC 060

URNOVÝ HROB ŽULA OD 9 000,- Kč bez DPH, JEDNOHROB ŽULA
OD 19 000,- Kč bez DPH, DVOJHROB ŽULA OD 29 000,- Kč bez

DPH. DÁLE NABÍZÍME VEŠKERÉ OPRAVY A REPASE HROBŮ,
NÁVRHY, ZAMĚŘENÍ S DOPORUČENÍM A NEZÁVAZNÉ ROZPOČTY. PO
TEL. DOMLUVĚ I MIMO PRACOVNÍ DOBU VČETNĚ SOBOT A NEDĚLÍ.
PROVOZOVNA: U strašnického krematoria, Vinohradská 2509, 100 00

Praha 10, Tel./fax: 274 778 389, mobil: 602 321 762, 602 379 162
e-mail: firma@kamenictvi-cervenec.cz, 

www.kamenictvi-cervenec.cz 
Po 8.00 - 17.30     Út-Čt 8.00 - 16.30     Pá  8.00 - 15.30

POMNÍKY, RÁMY, DESKY, NÁHROBNÍ KAMENY Z PŘÍRODNÍHO
KAMENE - VÝPRODEJ SKLADOVÝCH ZÁSOB ZA VELMI NÍZKÉ

CENY VÁM NABÍZÍ FIRMA

soukromá speciálně 
pedagogická poradenská praxe
Mgr. Dana Vojtovičová

PREVENTIVNÍ A NÁPRAVNÉ PROGRAMY PRO
PŘEDŠKOLNÍ DĚTI, DĚTI S ODKLADEM

ŠKOLNÍ DOCHÁZKY, ŠKOLNÍ DĚTI 
A STŘEDOŠKOLÁKY

diagnostika a nápravy specifických poruch učení 
(dyslexie...), náprava grafomotorických obtíží (nesprávný

úchop psacího náčiní, správný rozvoj psaní)

KRAMOLNÁ 2454/31A,P9 - H. POČERNICE
TEL.: 281 926 156, 608 863 652, 

E-MAIL: dvojtovicova@seznam.cz
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Družstvo Lhotská 2203-04
Horní Počernice nabízí k pronájmu
nebytové prostory v přízemí domu
o výměře 60m2. Bližší informace

p. Šafránek, tel.: 602 174 179

Stavební firma s 15ti letou historií 
přijme zedníky nebo celé zednické party.

Práce na vlastní IČO možná. Kontakt 
Jan Trutnovský, tel.: 602 321 636

Prodáme 3 ks maringotek 
zaparkovaných v Horních Počernicích.

Cena dohodou 10 - 15 tis. Kč. 
Tel.: 602 321 636

Tech Con Czech Republic s.r.o.
se sídlem v Horních Počernicích příjme

soustružníka. Nástup 1.4.2007. 
Více na tel. čísle 226 001 325. 

Zajímavá práce a plat.

Společenství vlastníků hledá 
nejlépe manželský pár na úklid, drob-

nou údržbu a v zimě úklid sněhu. 
Kontakt mob. 605 424 865

PÉŘOVÉ VÝROBKY - ČIŠTĚNÍ 
Výroba a prodej péřových dek a polštá-

řů klasických rozměrů i na zakázku. 
H. P. Běchorská 2391 (vedle pekárny)

Navenek i ve skrytu, 
od nás máte kvalitu!

tel.: 800 100 488 ZDARMA

PEDIKÚRA - SLUŽBA AŽ K VÁM 
do domu. Objednávky na tel.: 

607 788 591. Ivana Markuziová

Koupím pozemek 
nebo pozemek se starším domem 

v H.P. Tel.: 737 239 573

Nabízíme daňové a účetní služby, 
vedení podvojného účetnictví a daňové

evidence, mzdy pro MO, rozpočtové
organizace (Gordic). 

Tel.: 281 924 949, 777 704 769

KOUPÍM POZEMEK PRO STAVBU 
RODINNÉHO DOMU V HORNÍCH

POČERNICÍCH. PROSÍM O NABÍDKU 
NA TEL.: 606 757 600

Pronajmu byt 1+1. Tel.: 602 267 365

Elektromontáže Jirout. 
Nové bytové a prům. instalace, rekon-
strukce a údržba byt. fondu. Přípojky,
revize, domovní telefony. 777 867 550

Řidičský průkaz nemusí být jen dalším
průkazem vaší totožnosti. 100% jistota,

že budete jezdit. 602 385 111

Přenechám zahrádku “Osada Chvalka”
H. Počernice. Chatka, skleník. 

Tel.: 602 179 171

Jazyková škola hledá volný prostor
k pronájmu v H. P., 20 - 40m2. Tel.: 777

147 599, e-mail: jsfan@jsfan.cz

Koupím pozemek, nebo část zahrady
pro stavbu RD v H.P. Máme to tu rádi.

Nabídku na tel.: 603 208 240

SMUTEČNÍ SLUŽBY ČERVENKA
hledají brigádníka - muže ve věku 
30 - 65 let, dobrá fyzická kondice. 

Volejte 800 172 832

Čištění koberců a mytí oken. Cena
10/1m2. Dále půjčujeme stroje na čiště-
ní koberců. 250/1den. Tel.: 605 567 053
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K mnohým sportovním událostem na
východním okraji Prahy se letos tradič-
ně připojí také  Počernický duatlon.
V neděli 13. května 2007 to bude pose-
dmé, co se u Svépravického rybníka
v Horních Počernicích sjedou žáci,
dorostenci a junioři z celé republiky,
aby zde bojovali o vítězství ve sportov-
ním odvětví, ve kterém je spojen běh
a cyklistika do jednoho náročného
závodu. V letošním roce budou vítězo-
vé ověnčeni i tituly mistrů republiky
a Prahy v duatlonu. 

Český pohár v triatlonu 2007, jehož je
závod součástí, doznal změn, které jsou
pro sportovce více motivační. Očekává-
me tedy, že by se ho měli zúčastnit všich-
ni, kteří chtějí v ročním triatlonovém seriá-
lu uspět. 
Tradičně bude závod připraven pro
všechny kategorie žactva včetně benja-
mínků, dorostence i juniory. Na stejné
trati jako starší závodníci mohou soutěžit
i dospělí, pro které bude vypsán otevřený
závod. Trasy závodů jsou pro starší žáky
3 km běh - 12 km kolo - 1,5 km běh, pro
dorost, juniory a příchozí pak 5 km běh -
20 km kolo - 2,5 km běh.  Mladší žáci
a benjamínci budou mít disciplíny ade-
kvátně zkráceny.
Pohárový triatlonový seriál a zejména sta-
tut mistrovství republiky zavazují pořada-

Kamil Teřl (1988), absolvent sportovní
fakultní základní školy v Chodovické ulici,
získal 18. února 2007 na halovém mist-
rovství ČR juniorů a dorostu v pražské
Stromovce titul mistr České republiky v
atletice pro rok 2007. Tohoto významné-
ho sportovního úspěchu dosáhl jako člen
vítězné juniorské štafety Slavie Praha v
běhu na 4 x 200 metrů v čase  1:31,57.
Kamil Teřl se začal věnovat atletice v prů-
běhu školní docházky na FZŠ, kterou
reprezentoval na mnoha atletických závo-
dech. Jeho družstvo získalo například 3.
místo v Poháru rozhlasu, Kamil Teřl získal
šest medailí v pražských přeborech, čtyři-
krát se umístil do 10. místa na mistrov-
stvích republiky, osobně si ale nejvíc cení
dorosteneckého titulu přeborník Prahy v
běhu na 100 metrů a 6. místa na mistrov-
ství ČR v desetiboji. V současné době stu-
duje sportovní gymnázium a je členem
atletického oddílu Slavia Praha, kde vyu-
žívá možnosti dvoufázového tréninku. 
Podpora a zájem sportovní FZŠ Chodo-
vická o sportovní mládež a zejména otev-
ření nového atletického školního hřiště je
velkým příslibem pro nastartování spor-
tovního růstu atletických talentů z řad
žáků této školy.

-red-

tele k přípravě tratí a zázemí na vysoké
úrovni a všem účastníkům poskytnou
kvalitní sportovní prožitek i příjemně strá-
vený den. Běh bude tradičně veden po
stezkách svépravickým lesem, pro cyklis-
tickou část závodu bude z důvodu bez-
pečnosti uzavřena silnice z Dolních do
Horních Počernic. Bližší podrobnosti
o minulých ročnících naleznete na strán-
kách pořádajícího oddílu
www.volny.cz/triskihp.  Pořadatelé z TRI
SKI Horní Počernice rádi uvítají zájemce
o spolupráci při přípravě závodu a jeho
průběhu. 

Pozvánka na Počernický duatlon 13. května 2007

Zveme všechny i neorganizované spor-
tovce se zájmem o duatlon a triatlon na
závod, který je zkouškou vytrvalosti. Praž-
ským účastníkům pak nabízíme možnost
sportování a pravidelných tréninků
v našem triatlonovém oddíle, kde je
možné uplatnit plavecké, běžecké a cyk-
listické dovednosti. Zejména jsou vítány
děti v žákovských kategoriích. 
Kontaktní telefon: 605 115 068 nebo 602
461 049.

za pořadatele V. Andrš

Kamil Teřl juniorským mistrem České republiky v atletice

Zleva: Pelc, Kavka, Carda a Teřl, mistrovská juniorská štafeta Slavie Praha.

Počernický duatlon je zkouškou fyzické zdatnosti a vytrvalosti.



duben 2007Hornopočernický zpravodaj

AKTUÁLNĚAKTUÁLNĚ

Hornopočernický zpravodaj

Ve Chvalském zámku vládne čilý sta-
vební ruch. Dělníkům přeje počasí, tep-
loty nad nulou se držely i v březnu.
"Díky příznivému počasí mohou práce
rychle postupovat. Hotová je kanaliza-
ce a vzduchotechnika, pracuje se na
rozvodech plynu, vody a elektroinstala-
cí," říká  radní ing. Josef Straka, se kte-
rým jsme  po měsíční přestávce prošli
postupně celým objektem od sklepení
až do druhého patra, abychom čtenáře
HPZ informovali o současném stavu. 

Počasí rekonstrukci Chvalského zámku přeje

Na levé straně vstupního prostoru
zámku bude recepce a vchod do
výstavních prostor ve sklepení a obou
patrech a zároveň do proskleného
dvorního ambitu. 
Na jižní straně zámku se buduje vchod
do zahrady, kde vznikne posezení. Na
nádvoří bude v letních měsících stát
smontovatelné hlediště a jeviště letní
scény. Střecha a krov hospodářské
budovy v jihozápadním rohu dvora
jsou nové, zde bude technické zázemí
pro letní scénu. Mezi touto stavbou

a jižním křídlem zámku vyroste moder-
ně řešený objekt se sociálním záze-
mím.
Pro stálou expozici je vyčleněno pět
místností. Suterén bude patřit historii
Horních Počernic, o stálé expozici v 1.
patře obec v současné době jedná
s Národní galerií, která nabízí kolekci
obrazů 19. století nebo sbírku africké-

ho umění, současně také s Národním
muzeem, které by objekt vybavilo his-
torickým nábytkem, koberci a dobový-
mi předměty. 
Ve dvou největších místnostech ve 2.
patře severního křídla zámku vzniknou
reprezentační prostory a sál pro spole-
čenské události, jednání a koncerty.
“Je zde řada původních prvků z barok-
ního a renesančního období, jako jsou
nadokenní římsy a výklenky se střílna-
mi, které zůstanou zachovány. Na scho-
dišti mezi 1. a 2. patrem byl objeven
vzácný nápis,” vysvětluje Josef Straka.  

DM, foto Vít Procházka


